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Вот. Решението идва след общото събрание в Дюлево и категоричното НЕ на 
инвестицията 

Казусът с фотоволтаичния парк край 

Нов паркинг в „Зорница“ предлагат съветници

Модерна камера ще следи скоростта 
по булевард „Стефан Стамболов“
ГЕОРГИ РУСИНОВ

Община Бургас предос-
тави на ОДМВР – Бургас за 
срок от 10 години безвъз-
мездно стационарна систе-
ма за измерване скоростта. 
Това стана след решение на 
Общински съвет – Бургас 
по докладната на кмета 
Димитър Николов.

Системата е част от 
по-широк проект, реализи-
ран съвместно с телекому-
никационен оператор, на-
сочен към изграждане на 
мрежа за контрол на ско-
ростта и движението по 
ключови пътни отсечки в 
града. Вече са проведени 
тестове на едно от нато-
варените трасета – бул. 
„Стефан Стамболов“, при 
които оборудването е по-
казало готовност за реал-
на експлоатация.

Технологията включва 
видеонаблюдение с вграде-
ни функции за отчитане на 
скоростта и автоматично 
разчитане на регистра-
ционни номера, както и 
специализиран софтуер за 
обработка на данните. След 
интеграция в системите 
на МВР тя ще може да се 
използва за установяване 
на нарушения и налагане на 
административни санкции. 

Според приетото реше-
ние, системата ще се полз-
ва от ОДМВР – Бургас без-
възмездно, като всички 
разходи по експлоатацията, 
поддръжката и застрахо-
ването ѝ ще бъдат поети 
от дирекцията. Мярката 
се предприема с цел подо-
бряване на пътната безо-
пасност и ефективен 
контрол в рамките на 
градската улична мрежа.

Официално! Именуваха 
нов квартал в Бургас
ГЕОРГИ РУСИНОВ

 
Бургас официално има 

нов квартал. Той се нами-
ра в територията между 
път I-6 Бургас – София, 
път Бургас – Варна, Севе-
рен обходен път и ул. 
„Транспортна“. Това е 
„Хоризонт“. Макар от 
известно време бургазлии 

вече да знаят, че той ще 
се казва така, отпреди 
дни това вече е факт с 
гласуване на Общински 
съвет – Бургас.

Съветниците имену-
ваха и нова улица с името 
„Дружба“. Тя ще се намира 
в Промишлена зона „Юг 
– Изток“ на кръстовище-
то с улица „Индустриал-
на“.

МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Жителите на село Дю-
лево се изправиха пред 
Общинския съвет в Средец 
с официално обръщение по 
време на редовната сесия 
на съвета, която се про-
веде на 25 юни. В основата 
на своето обръщение те 
настояват местната власт 
да се съобрази с решенията, 
приети на проведеното 
общо събрание на населе-
нието на 14 юни 2025 г. 
Събранието бе свикано във 
връзка с инвестиционни 
намерения за изграждане 
на фотоволтаичен парк.

„Самото общо събрание 
и взетите решения бяха 
широко отразени в меди-
ите, в това число и по 
национални такива, и 
безспорно са стигнали, 
както до всеки един от вас, 
така и до широк кръг от 
трети лица, в това число 
и до т.нар. инвеститори. 
Съдим за това по медийно 
отразяване в сайта „Чер-

номорски фар“ на изявление 
на председателя на Общин-
ски съвет – Средец, в което 
се споменава, че в Община 
Средец е постъпило ста-
новище от „инвеститор-
ската фирма“, казват 
дюлевци.

Повод за тревогата сред 
хората е и изразеното от 
инвеститора становище, 
което Динко Цъцаров – 
председател на Общински 
съвет – Средец, коменти-
ра по рано през седмицата 
пред „Черноморски фар“. 
По думите на Цъцаров 
фирмата настоява, че 
вече е направила над 2 ми-
лиона лева разходи и зая-
вява готовност да търси 
правата си по съдебен ред, 
ако проектът бъде спрян. 

„В становището се по-
сочва, че инвестицията 
ще донесе работни места 
и приходи за общината. Те 
поддържат позицията си 
и настояват решенията 
на Общинския съвет да се 
изпълняват, защото били 
законосъобразни“, добавя 

Цъцаров. 
Според жителите това 

представлява „скрита 
заплаха“ и опит за сплаш-
ване на местната власт. 
„Молим да не се поддавате 
на евтини заплахи и мани-
пулации от трети лица, 
които се именуват инвес-
титори. На всеки един 
трезвомислещ човек е 
пределно ясно, че до мо-
мента, до който няма 
приети и влезли в сила 
решения (например реше-
ния за приемане изменение 
на ОУП, за разрешаване 
изработка на ПУП-ПРЗ и 
последващото им приема-
не, за сключване на договор/-
и и т.н.), всеки един разход 
сторен от дадено лице 
(физическо или юридическо), 
е за негова собствена смет-
ка. На нас, като жители и 
граждани на тази община, 
не ни е известно да има 
сключен договор за проек-
тиране, изграждане и 
строеж на фотоволтаич-
на централа, попадаща 
частично или напълно, 

върху общински имоти. 
Ако такъв договор е склю-
чен, то от тази трибуна 
призовавам и правя искане, 
той да бъде обявен пуб-
лично“, заявяват катего-
рично жителите на Дюле-
во.

Те акцентират, че реал-
ното обществено допит-
ване ясно показва волята 

на населението, за разлика 
от „фиктивните“ обсъж-
дания. Те оспорват досто-
верността на информаци-
я т а ,  з а л е г н а л а  в 
докладната записка, въз 
основа на която Общински 
съвет – Средец приема 
Решение №891 от 20 сеп-
тември 2023 г. за частично 
изменение на Общия ус-

тройствен план.
В докладната се твърди, 

че са проведени общест-
вени обсъждания на 23, 24 
и 25 август 2023 г. в селата 
Орлинци, Суходол, Свет-
лина и Дюлево. Те подчер-
тават, че на официалния 
сайт на Община Средец 
липсва обявление за про-
веждане на обществено 

Общото 
събрание в 

село Дюлево 
на 14 юни

ФОТО: ПОЛИГРАФ

Важна „зелена светлина“ за разширението на „Одрин“
ГЕОРГИ РУСИНОВ

 
С пълно мнозинство 

общинските съветници 
в Бургас дадоха „зелена 
светлина“ за старти-
рането на процедура по 
изработване на подробен 
устройствен план за 
промяна на уличната 
регулация по улица „Од-
рин“. Това е част от 
дългоочакваната ини-
циатива за цялостно 
трайно решение на един 
от най-сериозните тра-
фик-проблеми в града – 
натовареното и нерав-
номерно движение по 
тази ключова пътна 
артерия.

Става дума за участъ-
ка от бул. „Товарна гара“ 
до началото на кв. „Дол-
но Езерово“ – зона с ин-
тензивен товаро-път-
н и ч е с к и  т р а ф и к , 
включително тежко-
товарни камиони от 
индустриалната зона. 
В момента улицата за-
почва като четирилен-
това, но в един момент 
се стеснява и капаците-
тът ѝ се изчерпва. Това 
води до ежедневни за-
дръствания, рискови 
изпреварвания и износ-
ване на пътната настил-
ка. След всяка зима 
улицата буквално „се 
разпада“, а сигналите 
от граждани и превоз-
вачи се увеличават с 
всяка изминала година.

С приемането на ре-
шението Общински 
съвет – Бургас разреши 
изработването на под-
робен устройствен план 

– план за 
улична регулация (ПУП-
ПУР), който ще предви-
ди разширяване на ули-
цата до четирилентов 
габарит със съвременен 
профил и съпътстваща 
техническа инфраструк-
тура. Това включва ло-
кални платна за достъп 
до имотите, изграждане 
на спирки, пешеходни 
надлези, а на по-късен 
етап и ново улично ос-
ветление. Целта е не 
просто пореден ремонт, 
а пълна трансформация 
на улицата в път от 
втори клас с по-висока 
пропускливост, безопас-
ност и устойчивост.

Промяната ще засег-
не и прилежащите част-
ни имоти, което налага 
изменение на регулацион-
ните линии и на кадас-
тралната карта. За да 
се случи това, планът 
ще бъде съгласуван с 

всички необходими ин-
ституции – Пътна по-
лиция, Агенция „Пътна 
инфраструктура“ (АПИ), 
РИОСВ, ЕВН, ВиК и други.

Според решението, 
прието още на 4 юни от 
Общинския експертен 
съвет по устройство на 
територията, проек-
тантите ще трябва да 
предложат икономичен 
маршрут, съобразен със 
съществуващата град-
ска среда и бъдещото 
развитие на индустри-
алната зона.

Очакванията са кон-
кретният проект да 
бъде възложен още то-
ва лято, а наесен да за-
почнат обществените 
обсъждания. Ако проце-
дурите вървят по график, 
реалните строителни 
дейности могат да стар-
тират още през 2026-а.

Кметът Димитър 

Николов заяви пред об-
щинските съветници, 
че всички десет точки 
като изисквания, за да 
стане „Одрин“ четири-
лентова, които си е за-
писал в тефтера, са 
изпълнени. Сега е ред на 
държавата.

„Затова ви призовавам 
чрез вашите народни 
представители да на-
правим така, че това да 
се случи“, каза градона-
чалникът и подчерта 
важността на проекта 
заради изключително 
натоварения трафик в 
тази зона.

Ако всичко се случи 
улица „Одрин“ ще се 
превърне от уязвим и 
претоварен участък в 
модерна пътна връзка 
между централна градска 
част и западната индус-
триална зона, както и 
кварталите на Бургас.

ул. Одрин в 
началото 

след ремон-
та

ФОТО: СИЛВИЯ 
ШАТЪРОВА
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Дюлево е в ръцете на Община Средец
обсъждане в посочените 
дати, а съставените про-
токоли са резултат от 
неофициална среща, орга-
низирана от местните 
кметове, „след като им е 
било известено предходния 
ден (деня преди обсъжда-
нето) в 16 ч., че на следва-
щия ден в 10 ч. ще има съ-
брание“.

„Липсата на обществе-
но обсъждане е констати-
рана и от омбудсмана на 
Република България, обек-
тивирана в писмо по повод 
извършена от омбудсмана 
на Република България 
проверка по повод постъ-
пила при него жалба“, до-
бавят дюлевци.

В заключение те отпра-

виха пряк призив да бъдат 
предприети действия по 
приемане на съответните 
административни актове, 
в това число решения на 
Общински съвет – Средец, 
за изпълнение на взетите 
от общото събрание на 
населението на село Дю-
лево решения.

„Ще се борим срещу по-
редната инициатива на 
поредния инвеститор, 
който е закупил земеделска 
земя не с цел да я обработ-
ва, а за да я урбанизира“, 
заявяват жителите. Те 
допълват, че ще дават 
гласност на всички свои 
действия, както и на тези 
на Община Средец, по ме-
диите.

„Предприели сме дейст-
вия и ще сезираме всички 
компетентни институции 
не само в страната, но и 
международни такива, в 
това число контролни, за 
да бъдат извършени про-
верки как се стопанисват 
и ползват земеделските 
земи, и се получават суб-
сидии и помощи“, завърш-
ват обръщението си те.

От администрацията 
заявиха, че ще вземат ре-
шение, което ще оповестят. 

Ситуацията около ин-
вестиционното намерение 
остава динамична. Ще 
продължаваме да следим 
казуса и да ви информира-
ме за по-нататъшното му 
развитие.

Стефан Пенов, 
председател 

на сдружение 
„За по-чиста 
природа Дю-

лево“
ФОТО: СТОПКАДЪР

Млади айтоски историци „бръкнаха“ в спомените на своите предци и родни места
ВЕСЕЛА ГОРАНОВА

Млади айтоски исто-
рици „бръкнаха“ в споме-
ните на своите предци, 
накараха ги да говорят за 
родните си места, съжи-
виха легенди за тях.

Проектът „Моят роден 
край в семейните спомени“ 
е съвместна инициатива 

на СУ „Христо Ботев“ в 
Айтос и Регионален исто-
рически музей – Бургас. 
Водени от учителя по 
история Николай Димитров 
и екскурзовода Татяна 
Байкушева, младите кра-
еведи ходят по експедиции 
в различни селища, проуч-
ват ги, събират разкази 
на местни жители за 

отдавна отминали събития 
и традиционни обичаи. 

Вестник „Черноморски 
фар“ е медиен партньор 
на проекта, който е с 
второ издание, резулта-
тите от него бяха отче-
тени с презентация в 
библиотеката на учили-
щето. 

Самият проект тръгва 
плахо, в началото инте-
ресът не е толкова голям, 
записват се двама ученици, 
но постепенно се запалват 
към идеята и бройката им 
е увеличава, което говори 
за нарастващия интерес 
към опазването на мест-
ната история и културна 
памет. Най-голямата 
гордост на училището е, 
че в резултат на проекта 
вече 10 ученици са записа-
ли да учат история и гео-
графия. 

Домакини на заключи-
телната част бяха дирек-
торът на училището 
Пенка Кирязова и учите-
лите Николай Димитров 
и Атанас Маринов, а гости 
Татяна Байкушева – екс-
курзовод в РИМ – Бургас.

Иванка Делева – главен 
уредник на историческата 
експозиция в РИМ – Бургас, 
Силвия Шатърова – главен 
редактор на вестник. 
„Черноморски фар“.

По време на презента-
цията бяха излъчени и два 
репортажа, правени от 
Айтоската младежка те-
левизия за селата Пещер-
ско и Караново. Директо-
рът на училището Пенка 
Кирязова заяви, че  проек-
тът е доказателство за 
желанието, което е осно-
вен двигател в  него. 

„Проектът няма фи-
нансиране и не е по нацио-
нална програма. Той е плод 

на нашето желание децата 
да знаят да търсят, раз-
учават и предават история 
и да бъдат родолюбци“, 
заяви тя.

„Това не е проект и при-
ключение, а пътуване, 
което вие извършвате, за 
да разберете от къде ид-
вате и накъде вървите“,  
приветства учениците 

Главният редактор на 
„Черноморски фар“ Силвия 
Шатърова поздрави мла-
дите краеведи, които 
освен че са увлечени от 
историческите изследва-
ния, добре ги описват и се 
справят с документалис-
тиката като вид жанр в 
журналистиката. 

„Аз съм първият ви 
читател и щом мен успе-
ете да грабнете, това 
означава, че ще сте инте-
ресни и за аудиторията.
Хубаво е, че освен че нау-
чавате интересни факти, 
умеете и да ги разказвате 
увлекателно“, поздрави 
тя учениците, които 
участват в проекта. 

Дейностите по него ще 
продължат и през следва-
щата учебна година.

Презен-
тацията 

показа 
резулта-
тите от 
проекта

ФОТО: ЧФ

Всички участници получиха грамоти                                            ФОТО: ЧФ

Татяна Байкушева и Иванка Делева /вдясно/                             ФОТО: ЧФ

Татяна Байкушева, Николай Димитров и Пенка Кирязова/ от 
ляво надясно/                                                                                                 ФОТО: ЧФ

Главният редактор на „Черноморски фар“ Силвия Шатърова
/вдясно/ поздрави участниците и ги мотивира да продължават 
да пишат                                                                                                        ФОТО:ЧФ
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Начало на сезона: По-малко работна ръка, по-
Проблеми. Ремонтите по АМ „Тракия“ засилиха нашенците към Гърция 

Ниски цени, но празни маси: Лято 2025 в Поморие започва колебливо

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Летният туристически 
сезон на 2025 г. започва с 
обнадеждаващи сигнали 
за възстановяване и дори 
ръст спрямо миналата 
година. Това съобщи Елена 
Андонова, експерт в ту-
ризма и хотелиерския 
сектор, която сподели 
пред „Черноморски фар“, 
че предварителните ста-
тистически данни показ-
ват увеличение от 15% при 
ранните резервации.

„Надяваме се този про-
цент да се покачи до края 
на сезона“, каза тя. 

Наред с това не бива да 
се подценяват и т.нар. last 
minute резервации – пред-
почитан избор от българ-
ските туристи.

80% от хотелите вече 
работят, заетостта 

засега е около 50%

В разгара на юни в Слън-
чев бряг и района вече има 
отворени около 80% от 
хотелите, а заетостта 
им е приблизително 50%. 
Очакванията са този про-
цент да се повиши, особе-
но при активизирането 
на чуждестранния интерес.

„Имаме значителен ръст 
от немския и английския 
пазар“, каза Андонова и 
допълни:

„Най-много туристи в 
момента идват от Полша, 
Румъния и Чехия. За съжа-
ление, почти напълно 
отсъстват туристите 
от Израел, Русия и Украй-

на. Последните са много 
малко.“

Немският турист се 
завръща с 35% ръст, 
англичаните отново 
обичат Слънчев бряг

Особено радващо е, че 
немският пазар бележи 
прираст между 30 и 35% 
при ранните записвания. 

„Това е голям успех за 
нас. Английският турист 
също се завърна. Той си 
обича Слънчев бряг и не го 

крие“, коментира хотели-
ерът.

Липсата на израелски 
туристи е напълно обяс-
нима, предвид напреже-
нието между Израел и 
Иран. 

„Имаме нулирани резер-
вации, а около 500 израел-
ски туристи все още не 
могат да се приберат и са 
удължили престоя си“, 
добави тя.

От купон до семеен рай: 
Слънчев бряг сменя 

образа си

Работи се усилено за 
преосмисляне имиджа на 
Слънчев бряг – не само 
като дестинация за нощен 
живот, но и като привле-
кателно място за семейни 

„
Най-много туристи 
в момента идват от 
Полша, Румъния и 
Чехия. За съжаление, 
почти напълно от-
състват туристите 
от Израел, Русия и 
Украйна

Елена Андонова, хотелиер
ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

80% от хотелите в района на Слънчев бряг работят и са напо-
ловина пълни, казват от бранша                                          ФОТО: ИНТЕРНЕТ

ЦВЕТОСЛАВА ТОНОВА

Ресторантьорите в По-
морие се въздържат от 
повишаване на цените 
това лято, надявайки се да 
привлекат повече клиенти 
и да компенсират очаквано 
слабия туристически поток. 
Въпреки общото поскъпва-
не на продукти, наеми и 
разходи за персонал, соб-
ствениците на заведения 
избират да запазят цено-
вите нива с цел да задържат 
традиционните български 
туристи, които в послед-
ните години стават все 
по-предпазливи при плани-
ране на лятната си почив-
ка.

Цената на порция цаца 
варира между 8 и 10 лева, 
шопската салата се пред-
лага между 12 и 16 лева, а 
наливната бира струва 
между 3.50 и 6.50 лева. На 
някои места вече се наблю-
дава леко повишение от 
около 20%, като ресторан-
тьори предупреждават, че 
подобна корекция може да 
последва и в средата на 
сезона, ако разходите про-
дължат да растат. Въпре-
ки задържаните цени, ма-
сите в заведенията остават 
празни, особено през дел-
ничните дни, когато курор-
тът изглежда далеч от 
очакваната лятна оживеност.

Според местни ресто-
рантьори основната при-
чина за слабата посещаемост 
е отсъствието на чуждес-
транни туристи, както и 
все по-ограниченото при-
съствие на български. Ля-
тото започва с по-нисък 
от обичайното туристи-
чески поток, като много 
семейства все още не са 
резервирали почивки или 
избират само кратки уикенд 
посещения. За втора поред-
на година надеждите на 
бизнеса са насочени именно 

към уикенд туристите – 
хора, които идват за два-три 
дни и харчат умерено, но все 
пак осигуряват жизненова-
жен оборот.

Ресторантьорите спо-
делят, че усещат и нара-
стващото недоверие у 
клиентите – тенденция, 
която се задълбочава през 
последните години. Според 
тях, след поредица от лета 
с увеличаващи се цени и 
невинаги адекватно обслуж-
ване, много туристи вече 
подхождат с повишено 
внимание към заведенията. 
Все по-често предпочитат 
да си носят храна, да паза-
руват от магазини или да 
се хранят в малки, познати 
и доказани местни обекти. 
Това допълнително огра-
ничава възможностите за 
оборот и прави сезона още 
по-непредсказуем.

Въпреки трудния старт, 
ресторантьорите в Помо-
рие не се отказват. Те се 
стремят да останат кон-
курентни, да подобрят 
обслужването и да си въз-
върнат доверието на кли-
ентите. За мнозина сезонът 
едва започва, а надеждите 
са насочени към юли и август, 
когато се очаква евентуален 

ръст в туристическия 
поток. Въпросът остава – 
ще дойде ли този ръст 
навреме и ще бъдат ли 
достатъчни задържаните 
цени, за да спасят едно ля-
то, което отново започва 
с колебливи очаквания и още 
по-празни маси?

През седмицата ресторантчетата през юни все още са празни                                 ФОТО: ЦВЕТОСЛАВА ТОНОВА Все още много семейства не са резервирали почивки
ФОТО: ЦВЕТОСЛАВА ТОНОВА

Основната причина – липса 
на чужди туристи и слабо 

присъствие на български
ФОТО: ЦВЕТОСЛАВА ТОНОВА

www.faragency.bg
Следете новините в развитие и на 

мобилната версия, достъпна за всички
смартустройства

За реклама:
056 825 435, 0878 424 698
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малко български туристи, ръст на чужденците
ваканции. 

„Предлагаме all inclusive 
пакети на високо ниво с 
международни петзвездни 
вериги. Надяваме се пове-
че семейства – и български, 
и чужди – да изберат Бъл-
гарското Черноморие“, 
посочи Андонова.

Работната ръка – 
хроничният проблем на 

сектора

Един от най-болезнени-
те въпроси остава липса-
та на персонал. 

„Този проблем същест-

вува от години, но сега 
вече е крещящ“, призна 
хотелиерът. 

В момента най-сериозен 
недостиг има в ресторан-
тите, но и хотелите 
усещат напрежението.

„Българите са около 
20-30% от работната 
ръка, украинците – около 
20%, а останалото се по-
пълва с кадри от трети 
страни, където езиковата 
бариера е сериозен проблем“, 
добави тя.

Андонова настоява за 
по-тясно сътрудничест-
во между бизнеса, универ-
ситетите и държавата:

„Трябва да подадем ръка 
на младите хора, които 
учат туризъм – това е 
инвестиция в бъдещето 
на сектора“.

Цени с умерено 
покачване – между 10 и 

15%

На фона на инфлацията 
и поскъпването на стоки-
те и услугите, туристи-
ческият сектор е запазил 
сравнително умерено по-
вишение на цените. 

„Моите наблюдения са, 
че в Слънчев бряг и региона 

са се повишили с не повече 
от 10-15%. По-голямо уве-
личение просто не можем 
да си позволим, защото 
ще загубим клиенти“, ка-
тегорична е Андонова.

За сравнение, в Гърция 
увеличението достига до 
30%, посочи тя и добави:

„Ние предлагаме по-до-
бро съотношение цена – 
качество“.

Черно море – второто 
най-чисто в Европа

Доклад на Европейската 
комисия по околна среда и 
води поставя България на 
второ място по най-чиста 
морска вода и плажове в 
ЕС. 

„Това е отлична новина. 
Комбинирано с ниските 
цени, доброто обслужване 
и удобствата, можем спо-
койно да се конкурираме с 
Гърция – дори я превъзхож-
даме в някои отношения“, 
категоричен е туристи-
ческият експерт.

По думите й, в южната 
ни съседка чадърите и 
шезлонгите вече не са 
безплатни дори при кон-
сумация, а глобите са со-

лени. 
„Условията там не са 

по-добри, просто транс-
портната достъпност е 
по-добра. Това е нашата 
болка – придвижването.“

Ремонтите по АМ 
„Тракия“

След многократни сиг-
нали и настояване от 
бранша, ремонтите по 
най-критичните участъ-
ци на АМ „Тракия“ приклю-
чиха в срок. 

„Проведохме срещи, 

настояхме и резултат 
има. Но започват нови 
ремонти – ще наблюдава-
ме внимателно ситуаци-
ята и ако е нужно, ще 
свикаме спешни срещи 
отново“, убеден е хотели-
ерът.

А в условията на глобал-
на нестабилност, надеж-
дата на туризма остава 
стабилността. 

„Надявам се да имаме 
едно успешно лято и най-
вече спокойно, предвид 
световните конфликти“, 
завърши Андонова.

Радостна 
новина е, че 
българските 
плажове и 
море бяха 
обявени като 
вторите 
най-чисти в 
Европа
ФОТО: АРХИВ

Английските 
туристи, с 
любов към 

евтиния 
алкохол, 

отново се 
завръщат. В 
същото вре-
ме от бран-

ша искат 
комплексът 
да привлича 
повече хора 

за семеен 
туризъм

ФОТО: АРХ

Почивката в България не е само море — Странджа и Малко 
Търново привличат с богата културна програма и традиции
МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Когато говорим за летен 
туристически сезон в 
България, повечето хора 
първо си представят 
морските курорти. Но зад 
популярните плажове има 
и друга, по-спокойна ал-
тернатива – планинските 
региони с богато истори-
ческо и фолклорно наслед-
ство. Един от ярките 
примери е Странджа и 
Малко Търново – места, 
където през юли и август 
културният живот кипи 
с традиционни фестивали, 
възпоменателни събори и 
събития, които привличат 
не само местни жители, 
но и българи от цялата 
страна.

Петнадесетият фес-

тивал на занаятите „По 
малкотърновски – от из-
вора на Странджа“ ще се 
проведе на 26 и 27 юли 2025 
година в Малко Търново. 
Това е събитие, което 
предлага уникален поглед 
към богатството на 
странджанските занаяти, 
кухня, традиции и фолклор. 
Организиран от Народно 
читалище „Георги Попаянов 
1914“ със съдействието 
на Община Малко Търново 
и ПП „Странджа“, фести-
валът обещава атрактив-
на културна програма и 
кулинарни изкушения. Сред 
специалните гости е шеф 
Ивайло Иванов, финалист 
от Hell’s Kitchen, който ще 
приготви типични за ре-
гиона ястия като качамак 
и боб с разнета (сланинка 

по странджански).
Август започва с още 

едно събитие с дълбока 
историческа и духовна 
стойност – Националния 

възпоменателен събор, 
посветен на 122-годишни-
ната от Илинденско-Пре-
ображенското въстание. 
Той ще се състои на 16 

август в местността 
Петрова нива, под патро-
нажа на президента Румен 
Радев. Това е време, когато 
българи от различни кра-
ища на страната се съби-
рат, за да отдадат почит 
на героите, борили се за 
свободата на Тракия и 
Македония. Детски фол-
клорни групи ще поздравят 
публиката с изпълнения, 
които поддържат жив 
духа на народната тради-
ция.

Последните летни дни 
в Малко Търново ще бъдат 
белязани и от празниците 
на града, които ще се про-
ведат между 22 и 24 август. 
„На фестивала на зана-
ятите идват хора от 
Бургас и други места. На 
празниците на града мно-

го хора, които вече живеят 
в различни краища на 
България, но родом са от 
Малко Търново, се връщат, 
за да празнуват заедно“. 
Това каза пред репортер 
на „Черноморски фар“ 
Мария Патронова – ръко-
водител на дирекция 
„Култура, образование и 
спорт“ в община Малко 
Търново.

Тези събития доказват, 
че планинските райони на 
България предлагат не 
по-малко вълнуващи и 
значими културни прежи-
вявания през лятото. За 
туристите, които търсят 
не само слънце и море, но 
и традиция, Странджа и 
Малко Търново са предпо-
читана дестинация.

Петрова нива                                                                                    ФОТО: ИНТЕРНЕТ

На фестивала 
се предлагат 
различни 
видове 
традиционни 
български 
ястия 
ФОТО: ИНТЕРНЕТ

Моменти от миналогодишно издание на Фестивала на занаятите
ФОТО: ИНТЕРНЕТ



С новата валута идва 
новата касова бележка
КРАЕН СРОК. Всички търговци трябва да са пренастроили фискалните 
си устройства най-късно до 8 август 2025 г.
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Ценови абсурди 
в световна 
верига в Бургас

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

На 8 юли се чака окон-
чателното решение на 
Съвета по икономически 
и финансови въпроси на 
ЕС (Екофин) за присъеди-
няването на България към 
Еврозоната с фиксирана 
дата 1 януари 2026 г.

Промени очакват как-
то потребителите, 
така и търговците. Нас-
коро от Министерство-
то на финансите публи-
куваха промените по 
отношение на Наредба 
Н-18, отговаряща за ре-
гистрирането и отчита-
нето на продажбите чрез 
фискални устройства. 

Реално всички търговци, 
които са задължени да 
отчитат продажбите си 
с касови апарати, е необ-
ходимо да се съобразят с 
новите изисквания на 
Наредба Н-18.  В периода 
от 1 до 31 януари 2026 г. 
търговските обороти 
от продажби на стоки 
или услуги ще са в  евро и 
лева, тъй като това е 
периодът на двойно об-
ращение на лева и еврото, 
а и предвид че в този пе-
риод банкнотите и мо-
нетите в левове продъл-
жават да бъдат законно 
платежно средство на 
територията на стра-
ната. Т.е. тогава потре-
бителите ще могат да 
заплатят общата сума 
за плащане, посочена във 
фискалния бон в лева или 
в евро. 

Важно е да се каже, че 
от датата на въвеждане 
на еврото търговците 
са задължени да регис-
трират и отчитат 
дейността в търговски-
те обекти в евро и цен-
тове, т.е. продажбите 
ще се фискализират само 
в евро. Също така служеб-
ните операции във връз-
ка с отчетността на 
касата на фискалното 
устройство (ФУ) ще бъдат 
само в евро. Тъй като 
потребителите ще могат 
да плащат и в лева, в ка-
сата на ФУ ще има банк-
ноти и монети както в 
лева, така и в евро. При 
осъществяване на контрол 
в търговските обекти 
от органите по приходи-
те, съпоставката между 
отчетената чрез ФУ 
наличност и фактическа-
та касова наличност ще 
се извършва като лево-
вата наличност се пре-
валутира в евро, съгласно 
правилата на Закона за 
въвеждане на еврото в 
България. Начинът на 
съхранение на двете ва-
лути в касата на ФУ е 
въпрос на организация на 
всеки търговец. 

В периода на двойно 
обращение при 

получено плащане в 
брой в левове или в евро 

търговецът връща 
остатъка изцяло в евро

По изключение, когато 
няма достатъчна мо-
ментна наличност да 
върне остатъка изцяло 
в евро, връща остатъка 
изцяло в левове. След 31 
януари 2026 г. левът ще 
престане да бъде законно 
платежно средство на 
територията на България, 
което означава, че тър-
говците не могат да 
приемат или връщат 
плащания в левове, а само 
в евро.

Какво трябва да 
направят търговците?

Необходимо е да се из-
вършат промени в соф-
туера на касовите апара-
ти, за да може да се 
осъществи двойното 
обозначение на лев и евро 
върху касовата бележка. 
Производителите, които 
предлагат фискалните 
си устройства, е необхо-
димо да ги доработят, за 
да могат те да отпечат-
ват фискален или систе-
мен бон с обща крайна 
сума за плащане в лева и 
в евро. После устройства-
та трябва да преминат 
одобрение в Български 
институт по метрология. 
След получено одобрение, 
производителят или 
сервизната фирма акту-
ализира версията на 
фърмуера, за да могат да 
се използват в търгов-
ските обекти. Търговци-
те трябва да се уверят, 
че преди започване на 
периода на двойно обозна-
чаване на цените в лева и 
в евро, техните фискални 
устройства са с актуал-
на версия на фърмуера, 
която е в съответствие 
с изискванията на Закона 
за въвеждане на еврото 
и Наредба № Н-18/2006 г.

Как се извършва 
промяната на 

софтуера на касовия 
апарат?

Промяна на версията 
на фърмуера на ФУ се 
извършва дистанционно 
от производител на ФУ 
чрез използване на втория 
APN канал (за тези ФУ, 
които поддържат така-
ва комуникация) или на 
място от лицето, из-
вършващо сервизно и 
техническо обслужване 
на ФУ, с което търговеца 
има сключен писмен до-
говор за сервизно обслуж-

ване и ремонт на ФУ.

За целта търговците 
сами трябва да 

потърсят фирмата, 
поддържаща касовия 

им апарат

В 14-дневен срок след 
вписване на нова версия 
на фърмуера в регистъра, 
воден от БИМ, произво-
дителят на ФУ е длъжен 
да осигури обновяването 
на неговата версия на 
въведените в експлоата-
ция ФУ чрез отдалечен 
достъп с тях. В същия 
срок е длъжен да предос-
тави на лицата, получили 
разрешение от БИМ за 
сервизно обслужване и 
ремонт на ФУ, процедура 
за обновяване на фърмуера. 
Важно е да се отбележи, 
че не се допуска разпрос-
транение на ФУ с версия 
на фърмуера, различна от 
последно вписаната в 
регистъра на БИМ.

Всяко лице, което из-
вършва сервизно обслуж-
ване на ФУ, за които не е 
наличен отдалечен достъп, 
е длъжно да обнови вер-
сията на фърмуера на 
въведените в експлоата-
ция ФУ при вписване на 
нова версия в регистъра 
воден от БИМ, в срок до 
45 дни след вписването ѝ.

Колко време отнема 
смяната на този 

софтуер?

Промяната на версия-
та на фърмуера на ФУ не 
отнема много време. В 
случаите, когато това се 
извършва от производи-
теля на ФУ дистанцион-
но чрез втория APN канал 
за връзка, това отнема 
не повече от 5-10 минути. 
Необходимо е единствено 
фискалното устройство-
то да е включено, за да 
може да си изтегли авто-
матично от сървъра на 
производителя новата 

версия на фърмуера.
В другия случай, когато 

промяната на версията 
на фърмуера на ФУ се 
извършва на място от 
служител на сервизната 
фирма, с която търгове-
цът има сключен писмен 
договор за сервизно об-
служване и ремонт на ФУ, 
отнема същото време.

В съответствие с 
изискванията на Наред-
ба №Н-18/2006 г. търго-
вците трябва да са на-
ясно, че:

■ при обновяване вер-
сията на фърмуера на ФУ/
програмното осигуряване 
на ИАСУТД, от ФУ/ИА-
СУТД се изпраща съобще-
ние към НАП съгласно 
приложение № 17 към 
Наредба №Н-18/2006 г.; 

■ при промяна на фър-
муера на ФУ всеки тър-
говец задължително 
отпечатва и прикрепва 
в паспорта диагностичен 
бон, съдържащ информа-
ция за обновената версия 
на фърмуера на ФУ.

■ при промяна на фър-
муера на фискално устрой-
ство, което се вгражда в 
автомат на самообслуж-
ване (ФУВАС) бонът се 
генерира и записва в кон-
тролната лента на елек-
тронен носител (КЛЕН) 
и при необходимост се 
разпечатва. Допуска се 
потвърждението за ус-
пешна регистрация на 
ИАСУТД/обновяване на 
програмното осигуряване 
да не се отпечатва, като 
в този случай генерира-
ният системен бон се 
записва в КЛЕН.

Ще има ли търговци, за 
които ще се налага 

смяна на касов апарат, 
а не само на софтуер?

По предварителна ин-
формация, получена от 
производителите на ФУ, 
по-голямата част от 
одобрени типове ФУ 
предстои да се доработят 

в съответствие с разпо-
редбите на Закона за 
въвеждане на еврото в 
Република България и 
Наредба № Н-18/2006 г. 
Дали конкретен произво-
дител на ФУ след време 
ще спре да разпростра-
нява някой модел фискал-
но устройство на българ-
ския пазар, е изцяло 
търговско решение.

В обобщение можем да 
кажем:

В периода на двойно 
обозначаване на цените 
на стоките и услугите (8 
август 2025 г. – 31 януари 
2026 г.), общата крайна 
сума, която се заплаща 
от потребителя, се обя-
вява в издавания фискален/
системен бон или в друг 
документ, регистриращ 
плащането,  в евро и в 
левове, заедно с официал-
ния валутен курс на лева 
към еврото. Това е запи-
сано в разпоредбите на 
Закона за въвеждане на 
еврото в България. Един 
месец след датата на 
влизане в сила на Реше-
нието за приемането на 
еврото и в срок до 31 де-
кември 2025 г. във фискал-
ните и системните бо-
н о в е  т р я б в а  д а  с е 
отпечатва информация 
за обща сума в левове и 
превалутираната стой-
ност на продажбата в 
евро, както и обменният 
курс. От 1 януари 2026 г. 
до 31 декември 2026 г. във 
фискалните и системни-
те бонове, отчитащи 
продажба на стоки или 
услуги, трябва да се от-
печатва информация за 
обща сума в евро и прева-
лутираната стойност 
на продажбата в лева, и 
обменния курс. Тези изи-
сквания се отнасят как-
то към хартиените ка-
сови бележки, така и към 
електронните фискални 
бонове. След 31 януари 
2026 г. левът вече няма да 
бъде законно платежно 
средство. От своя стра-
на всички търговци 
трябва да са пренастро-
или своите касови апара-
ти до 8 август 2025 г.

От НАП разкриха още 
пред „Черноморски фар“, 
че предстои съвсем скоро 
да бъде разпространена 
полезна брошура с инфор-
мация за търговците, 
изискванията към фи-
скалните апарати и ка-
совите бележки.

От своя страна Минис-
терството на финансите 
предлага разширена ин-
формация по темата на 
сайта: https://evroto.bg/
bg.

МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Ценови несъответствия 
и съмнителни преизчисля-
вания на етикети в една от 
големите международни 
вериги за дрехи и стоки за 
дома забеляза репортер на 
„Черноморски фар“ в Бургас. 
Причината – несъответствия 
в етикетирането на цените 
в лева и евро, на фона на 
предстоящото присъединя-
ване на България към евро-
зоната.

Проверка на „Черноморски 
фар“ установи, че в бургаски 
клон на веригата са налице 
разминавания между обяве-
ните стойности в левове и 
еквивалентите им в евро. На 
част от артикулите, сред 
които мъжки и дамски дрехи, 
както и битови приспосо-
бления, етикетите показват 
цена от 8 лева, приравнена 
на 5 евро. Това е сериозен 
проблем, тъй като по теку-
щия курс 5 евро се равняват 
на около 9.78 лева.

Срещат се обаче и проти-
воположни случаи, при които 
разликата е в полза на по-
требителя. Пример за това 
е кутия за съхранение, ети-
кетирана с цена от 10 лева, 
но с евроеквивалент от 6 
евро – или около 11.73 лева. 

Друг пример е етикет с 
цена от 3.50 лева, приравнен 
на 1.80 евро – което е почти 
точно, тъй като 1.80 евро се 
равнява на приблизително 
3.52 лева, което показва ко-
ректност в преизчисляване-
то. 

Подчертаваме, че все пак 
става въпрос за международ-
на верига и като такава не-
съответствията вероятно 
се дължат на използването 
на универсални етикети за 
различни пазари. В много от 
международните магазини 
етикетите показват раз-
лични цени, защото са при-
годени за различни пазари с 
различна икономика.

Все пак на прага на присъ-
единяването към еврозоната, 
когато темата за корект-
ното превалутиране е осо-
бено чувствителна, подобни 
разминавания будят притес-
нение сред потребителите.

Все още 
търговци 
изчаквам 
указа-
ния за 
касовите 
апарати
ФОТО: ЧФ

Мека възглавничка под форма-
та на диня 

ФОТО: МАГДАЛЕНА ДИНЕВА



Със съдействието на Община Айтос, „Ротари клуб Айтос“ и дарения 
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Випуск 2025 се дипломира с рекорден брой отличници

Решено! Айтос изгражда паметник на 
Филип Кутев в парк „Славеева река“

На юнското си редовно 
заседание на 24 юни 
Общинският съвет в 

Айтос взе решение „за раз-
работването на проект за 
изграждане и поставяне на 
паркова пластика на Филип 
Кутев в лесопарк „Славеева 
река“ в Айтос“.

С обединени усилия Об-
щина Айтос, Сдружение 
„Ротари клуб Айтос“ и 
Местна гражданска иници-
атива „Филип Кутев във 
вечността“ са решени най-
сетне да отдадат заслуже-
на почит на родения в Айтос 
български композитор, 
диригент и фолклорист 
Филип Кутев – най-извест-

ният айтозлия на всички 
времена. 

Идеята за паметен знак 
на Кутев се обсъжда отдав-
на, през 2025 г. общо е мне-
нието да бъде издигнат в 
непосредствена близост до 
лятната сцена в парк „Сла-
веева река“, на която от 1968 
година насам са се провели 
57 издания на Фолклорните 
празници „Славееви нощи“, 
инициирани от композито-
ра в родния му град. 

Представен е идеен проект 
за монумента, предложение-
то до Общинския съвет е 
придружено и с подписка, 
събрана от Инициативен 
комитет „Филип Кутев във 
вечността“, гр. Айтос. Из-
вършена е служебна провер-
ка на подписката, ГД ГРАО 
към МРРБ е изпратила 
протокол, според който 
„подписката съдържа 175 
броя коректни записи“.

Комитетът е създаден 
при спазване на Закона за 
прякото участие на граж-
даните в държавната власт 
и местното самоуправление. 
На 3 март т.г. е проведено 
общо събрание с председа-
тел Синан Чете, формули-
ран е въпрос към гражда-
н и т е  и  е  у т в ъ р д е н 

образецът на подписката. 
Финансирането на изра-
ботката и поставянето 
на парковата пластика ще 
се осъществява със съдей-
ствието на Община Айтос, 
Сдружение „Ротари клуб 
Айтос“ и дарения от граж-
дани и юридически лица чрез 
Местна гражданска иници-
атива „Филип Кутев във 
вечността“. 

Одобрени от Общинския 
експертен съвет са идейни-
ят проект и скица-предло-
жение. Представени бяха 
всички необходими докумен-
ти, които се изискват по 
Наредбата на Общински 
съвет – Айтос, за изгражда-
не на паметници, мемори-
ални обекти и други възпо-
менателни знаци върху 
поземлени имоти общинска 
собственост на терито-
рията на община Айтос. 
Предвид личността на 
Филип Кутев и представе-
ните документи, Общин-
ският съвет беше катего-
р и ч н о  е д и н о д у ш е н  в 
решението си – да започне 
процедурата за изгражда-
нето и поставянето на 
парковата пластика в памет 
на Филип Кутев в парк „Сла-
веева река“.

Парк 
„Славее-
ва река“ 

– на 
сним-

ката е 
отбеля-

зано мяс-
тото на 

памет-
ника

фото: 
НП

Филип Кутев (1903 – 1982 г.)
ФОТО: НП

57 са из-
данията 
на сце-
ната на 
„Славее-
ви нощи“, 
Айтос 
реши: 
мястото 
на па-
метника 
е до нея
ФОТО: НП

“Двойно повече от м.г. – 61 
са отличниците на айтоския 
Випуск 2025. На 19 юни те 
препълниха читалищната 
сцена, на тържествена цере-
мония по повод дипломира-
нето на випуска. Кметът 
Васил Едрев поздрави зре-
лостниците, преподавате-
лите и директорите и лично 
разговаря с всеки от отлич-
ниците, на които връчи По-
четен плакет с Диплом ОТ-
ЛИЧНИК НА ВИПУСК 2025. 
„Ще трябва да разговарям с 
колегата от Пловдив, да 
бъде построено общежитие 
за студентите от Айтос. 
Защото се оказа, че 80% от 
зрелостниците с отличен 
успех са избрали да продължат 
образованието си в Пловдив. 

Имаме амбициозни млади 
хора, бъдещи лекари, педаго-
зи, графични дизайнери, ар-
хитекти и др. Част от тях 
се насочват към туризма. 
Обнадежден съм от целите 
и желанията им. Успех и 
смело напред!“, заяви кметът.

Преди това препълнената 
зала посрещ-
на училищ-

ните знамена на ПГСС „Злат-
на нива“, СУ „Никола Й. 
Вапцаров“ и СУ „Христо Ботев“. 
Професионалната гимназия 
по селско стопанство беше 
домакин на събитието – зам.-
директорът Стоянка Дими-
трова поздрави випуска с 
пожелания за попътен вятър 
и успешна реализация.

Зрелостниците си тръг-

наха с вълнуваща благодарност, 
поднесена от Айча Бекир и 
Полина Кирилова, талант-
ливите момичета от ТС 
„Тракийче“ при СУ „Христо 
Ботев“ пък им подариха най-
красивия си танц. Първа 
дипломата си за средно об-
разование с пълен отличен 
получи Айсел Хамди от СУ 
„Никола Й. Вапцаров“.

Кметът Васил Едрев с поздрав към отличниците                  ФОТО: НП

Випуск 
2025 на 
СУ „Ни-
кола Й. 
Вапца-

ров“                                         
ФОТО: НП

Успешен 
випуск – 35 от-
личници изпра-
ти СУ „Христо 

Ботев“
ФОТО: НП

61 зрелостници завършиха средно образование с „отличен“
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Започва подборът на 12 доброволци 

Община Айтос създава доброволно 
формирование за защита при бедствия

И на плажа борците 
ни са №1

Лято в библиотеката 2025

Според Закона за защита 
при бедствия, в общините се 
създават доброволни форми-
рования за извършване на 
дейности по предотвратя-
ване или овладяване на бед-
ствия, пожари и извънредни 
ситуации, както и за отстра-
няването на последиците от 
тях. Кметът създава добро-
волните формирования по 
решение на Общинския съвет. 
Разходите за издръжка са за 
сметка на държавния бюджет, 
стана ясно от докладна на 
кмета Васил Едрев на заседа-
нието на 24 юни.

Кметът мотивира пред 
Съвета необходимостта от 
създаване на доброволно 
формирование в община Айтос 
с нарастващите рискове от 
възникване на бедствени 
ситуации: наводнения, пожа-

ри, снегонавявания и др. До-
броволците ще участват в 
спасителни операции, в 
ограничаване или ликвидира-
не на пожари, в извършване-
то на неотложни аварийно-
възстановителни дейности, 
както и при оказване на 
първа помощ на пострадали. 

Организирането на фор-
мированието започва с про-
веждането на законоустано-
вена процедура по подбор на 
доброволците. Следва регис-
трация и обучение за придо-
биване на квалификация. 

Доброволните формиро-
вания се създават на тери-
ториален принцип, като 
числеността им за всяка 
община е определена с Наред-
ба. За община Айтос са опре-
делени 12 доброволци. Кметът Васил Едрев създава доброволните формирования по 

решение на Общинския съвет                                                             ФОТО: НП Община Айтос                                                                                             ФОТО: НП

Момчетата грабнаха 
осем медала на пясъчния 
тепих в Несебър

Няма почивка за айтос-
ките борци – през зимните 
уикенди са нонстоп на 
тепиха, а през лятото – все 
по-често на плажа. Но не 
да се излежават, а да се 
борят за национални от-
личия.

Миналата неделя с пълен 
набор от състезатели във 
всички възрастови групи 
Спортният клуб по борба 

„Айтос“ участва в Репу-
бликанския шампионат по 
плажна борба „Чифадов“ в 
Несебър. 

Повече от успешно беше 
представянето на айтос-
ките момчета – завърнаха 
се в Айтос с три златни, 
четири сребърни и един 
бронзов медал.

Един от плаж-
ните двубои 

на децата
ФОТО: РУЖДИ АХМЕД

Лятна танцова академия 2024                                                     ФОТО: НП

Организира НЧ „Васил Лев-
ски 1869$ – Айтос

И през тази лятна ваканция 
НЧ „Васил Левски 1869” – Айтос 
организира детска занималня, 
която ще се провежда всеки 
ден от 30 юни до 11 юли. 

Предназначена е за деца от 
7 до 12 години. Заниманията 
ще се провеждат в библиоте-
ката от 10,00 до 12,00 часа. На 
децата ще бъдат предложени 
творчески занимания, образо-
вателни игри, игри на откри-
то, забавно четене, запозна-
ване с културното наследство 
и историческите забележи-

телности на града по подходящ 
за възрастта им начин, по 
метода „учим и се забавляваме“. 
Заниманията ще се провеждат 
по групи.

Ако желаете Вашето дете 
да бъде част от това приклю-
чение – побързайте! Записва-
нията започнаха от 23 юни в 
читалището.

За повече информация: тел. 
0879168013 – Цветелина Дра-
гиева

Организирани игри и 
занимания за децата на 

Айтос през лятото
ФОТО: НП

Откриват Лятна 
танцова академия 

2025 в читалището
Народно читалище „Васил 

Левски 1869“ – Айтос за поред-
на година през м. юли органи-
зира Лятна танцова академия 
за деца на възраст от 6 до 14 
години. Записванията стар-
тираха на 23 юни, крайният 
срок е 27 юни, включително. 
Всички желаещи да танцуват 
– момичета и момчета, могат 
да се запишат в Академията 
от 10.00 часа до 17.00 часа в 
читалището.

Репетициите започват на 
30 юни 2025 г. (понеделник) и 
ще са с продължителност две 
седмици. Стиловете танци в 
тазгодишното издание на 
Академията са народни танци, 
модерен балет, хип-хоп, зумба.

След разпределянето на 
децата в групи по възраст, ще 
бъде обявен графикът с часо-
вете за провеждане на репе-
тиции.

О Б Я В А

Професионална гимназия по селско стопанство „Златна нива“ – град 
Айтос, ул. „Славянска“ №50, ПРОДАВА ЕЧЕМИК ЗА ФУРАЖ, реколта 2025 

година.
Телефон за справки: 0888206682 – Счетоводство.

О Б Щ И Н А    А Й Т О С
ОБЩИНСКА  АДМИНИСТРАЦИЯ

З А П О В Е Д
№ РД- 08-409

 гр. Айтос, 19.06.2025 г.

На основание чл. 44, ал.1 т.8 и ал.2  от ЗМСМА, във връзка със заповед №РД11-
1752/10.06.2025г. на изпълнителния директор на БАБХ, относно констатирано огнище на 
заболяването Шарка по дребните преживни животни в с.Дебелт, общ. Средец, обл. Бургас, 
във връзка  с решение от заседание на Общинската епизоотична комисия от 18.06.2025г., 
относно набелязани мерки за предотвратяване на проникване и разпространение на 
заболяването Шарка по дребните преживни животни на територията на община Айтос

З А П О В Я Д В А М :

1.Забранявам смесването на стада и нерегламентираното движение на дребни преживни 
животни.

2.Животновъдите следва да осъществяват стриктен контрол върху фермите и транспортните 
средства, които използват за превоз на животни.

3.Лицата отглеждащи ДПЖ при съмнение за заболяване и/или смъртност незабавно да 
информират съответния официален ветеринарен лекар.

4.Кметовете и кметските наместници на населените места в общината съвместно 
с официалните ветеринарни лекари и частнопрактикуващите ветеринарни лекари да 
проведат информационна кампания на собствениците на ДПЖ за клиничните признаци на 
заболяването Шарка по дребните преживни животни и спазване на мерки за биосигурност 
в обектите за ДПЖ.

5.Засилен контрол по придвижването на животните и мерките за биосигурност в 
обектите за ДПЖ.

Настоящата заповед да се предостави на кметовете и кметските наместници на населените 
места в общината, за сведение и изпълнение. 

Заповедта да се разпространи чрез средствата за масова информация – сайт на Община 
Айтос, Радиовъзел-Айтос, вестник „Народен приятел“-Айтос. 

Контрол по изпълнение на заповедта ще изпълнявам лично.

ВАСИЛ ЕДРЕВ /КМЕТ НА ОБЩИНА АЙТОС/
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В партньорство с общините Бургас и Поморие, с обща 
Концепция за интегрирани териториални инвестиции

Община Айтос кандидатства за
финансиране на 12 важни проекта 

На заседанието на Об-
щински съвет – Айтос 
на 24 юни кметът Васил 

Едрев получи пълното едино-
душие на общинските съвет-
ници, Община Айтос да кан-
д и д а т с т в а  к а т о  в о д е щ 
партньор с Концепция за ин-
тегрирани териториални 
инвестиции (ИТИ). Кметът 
поиска съгласието на Съвета 
и за сключване на Споразуме-
ние с две общини за партньор-
ство – за подготовка и изпъл-
нение на Концепцията.

Кметското искане е във 
връзка с обявената втора 
покана на Управляващия орган 
на Програма „Развитие на 
регионите 2021-2027 г.“ за 
кандидатстване с концепции 
за интегрирани териториал-
ни инвестиции. По процеду-
рата може да се кандидатства 
за финансиране по различни 
програми с общ бюджет на 
безвъзмездната финансова 
помощ в размер на 2 млрд. лв. 
Целта е да се насърчи парт-

ньорството и сътрудничест-
вото между различни общини, 
институции и заинтересова-
ни страни. 

Кандидатстването се 
извършва на два етапа – съз-
даване на партньорства и 
подаване на концепциите, и 
предоставяне на безвъзмезд-
на финансова помощ на одо-
брените за финансиране 
концепции от управляващите 
органи на съответните про-
грами. Като допустим канди-
дат по обявената Втора по-
к а н а  з а  К о н ц е п ц и я  з а 
интегрирани териториални 
инвестиции, Община Айтос 
разработва Комбинирана 
концепция, която включва 
проектни идеи за финансира-
не по следните програми:

Водеща програма е „Разви-
тие на регионите 2021-2027“ 
(ПРР).

Образователна инфра-
структура - общ допустим 
бюджет на мярката – 10 000 000 
лв.

„Основен ремонт и мерки 
за енергийна ефективност на 
сградите на ОУ „Атанас Ман-
чев“, гр. Айтос – база 1 и база 
2“; 

„Основен ремонт и мерки 
за енергийна ефективност на 
ПГСС „Златна нива“, гр. Айтос“.

Здравеопазване и социал-
на инфраструктура общ 
допустим бюджет на мярка-

та – 10 000 000 лв.
„Основен ремонт и мерки 

за енергийна ефективност на 
сградата на Вътрешно и Не-
врологично отделение при 
МБАЛ – Айтос“;

„Доставка на оборудване 
за нуждите на Вътрешно 
отделение на „МБАЛ-Айтос“ 
ЕООД“;

„Основен ремонт и мерки 

за енергийна ефективност на 
сградата на Медицински цен-
тър 1, гр. Айтос“;

„Благоустрояване на при-
лежащо дворно пространство 
на Медицински център 1, гр. 
Айтос – УПИ I, кв. 62, по плана 
на гр. Айтос“;

"Реконструкция, разшире-
ние и мерки за енергийна 
ефективност на Здравна 
служба в село Пирне към Ме-
дицински център I - гр. Айтос, 
община Айтос";

Доставка на оборудване за 
Здравна служба в село Пирне 
към Медицински център I – гр. 
Айтос;

 „Разширение на Дневен 
център за пълнолетни лица 
с увреждания, гр. Айтос“.

Енергийна ефективност 
в многофамилни жилищни 
сгради – общ допустим бюджет 
на мярката – 10 000 000 лв.: 

Многофамилни жилищни 
сгради в гр. Айтос, община 
Айтос.

Програма „Околна среда“ 

– общ бюджет по програмата 
за ЮИР – 42 935 710,59 лв.

Укрепване на речното ко-
рито на река Славеева;

Доставка и монтаж на 
система за наблюдение на 
нивата на 13 язовира, с цел 
превенция срещу наводнения.

Концепция ИТИ се разра-
ботва и ще се изпълнява в 
партньорство с Община 
Бургас и Община Поморие, с 
които Айтос като водещ 
партньор ще подпише парт-
ньорско споразумение. Об-
щинският съвет упълномо-
щи кмета Васил Едрев да 
подпише и всички необходими 
документи, свързани с кан-
дидатстването и изпълне-
нието на Концепцията. 
Предвид кратките срокове 
за кандидатстване, с оглед 
осигуряване на възможност 
на Община Айтос да подаде 
Концепцията в срок, Общин-
ски съвет – Айтос взе решение 
за предварително изпълнение 
на решението.

Кметът Васил Едрев получи от Съвета категорично „за“ 
концепцията                                                                                                 ФОТО: НП

Общинари и кметове на обучение за 
повишаване на дигиталните компетенции

От айтоското село Пирне започна 
Жътва 2025 в област Бургас

Ротари клуб – Айтос 
получи високо отличие – 

100% Paul Harris Fellow Club
Повишаване на квалифи-

кацията, нови компютърни 
знания и умения за предоста-
вяне на електронни админи-
стративни услуги – това е 
един от основните приори-
тети на Общинска админи-
страция – Айтос. В изпълне-
н и е  н а  п р о г р а м а т а  н а 
Община Айтос, в момента се 
провежда обучение за пови-
шаване на дигиталните 
компетенции на общинските 
служители и на кметовете 
на населени места. 

Дигиталната компетент-
ност е комбинация от знания, 
умения и нагласи по отноше-
ние на използването на тех-
нологиите за изпълнение на 
задачи, решаване на проблеми, 
комуникация и управление на 

информацията. Основната 
цел на обучението е придо-
биване на дигитални умения 
за по-гъвкава администрация, 
с компетенции в съответ-
ствие с навлизането на ди-
гиталните технологии в 
административните и соци-
ално-икономическите про-
цеси. 

Програмата включва 55 
учебни часа, формата на обу-
чение е дистанционна. Обу-
чаващите се са разпределени 
в пет групи. Първата от тях, 
тази на кметовете на насе-
лени места, ръководена от 
зам.-кмета Калоян Калоянов 
успешно положи първия изпит 
по програмата.

Кметовете на населени места на изпит
ФОТО: НП

По стара традиция, 
със сърпове събраха пър-
вите натежали класове

С традиционен риту-
ал в айтоското село 
Пирне беше даден симво-
личен старт на жътве-
ната кампания в Бургаска 
област. Събитието събра 
земеделски производи-
тели, местни жители и 
представители на ин-
ституции, сред които и 
областният управител 
на Бургас. Областният 
управител Владимир 
Крумов пожела на зър-
нопроизводителите 
добра реколта и добра 
цена, и подчерта значи-
мостта на земеделието 
за развитието на региона. 

Беше извършен риту-
алът „Първа жътва“ – по 
стара традиция, със 
сърпове събраха първите 

натежали класове. При-
състващите имаха въз-
можност да разгледат 
земеделска техника и 
продукция от местни 
стопани. В подготовката 
на ритуала се включи 
екипът на НЧ „Пробуда 
1925“ – с. Пирне, с ръко-
водител Янка Савова.

Да е едро житото, да 
са пълни хамбарите, да 
има хляб на трапезата!, 
бяха пожеланията на 
домакини и гости. Прог-
нозите са за отлична 
реколта и успешна сто-
панска година. На съби-
тието стана ясно, че 
през 2025 г. общата площ, 
засята с пшеница в област 
Бургас е 744 320 дка. Ече-
микът се отглежда на 
187 210 дка, а рапицата – на 
202 000 дка.

С ритуала „Първа жътва“ откриха кампанията в областта
ФОТО: НП

На 14 юни, по време на 
Годишната конференция 
на Ротари България, 
Дистрикт 2482 в Пловдив, 
Ротари клуб Айтос за-
служено получи едно от 
най-високите отличия 
– признанието 100% Paul 
Harris Fellow Club, което 
се присъжда за особено 
големи заслуги към Фон-
дация „Ротари“.

Дистрикт гуверньорът 
Маргарита Богданова с 
благодарност връчи 
представителния флаг 
Paul Harris на Иван Иванов, 
паст президент на клу-
ба. Ротари – Айтос беше 
единственият клуб, 
който на този етап 
получи отличието. 

Признанието е за то-
ва, че всеки от 22-мата 
членове на Ротари – Ай-
тос е дарил сумата от 
1000 долара към Фонда-
цията. Званието на 
Клуба се присъжда, ко-

гато всички членове 
като дарители придо-
биват значката на Paul 
Harris, уточни за НП 
Иванов.

Общата сума, дарена 
от Ротари – Айтос към 
Фондацията възлиза на 
20 хил. долара. Средства-
та се инвестират в 
различни програми на 
Ротари. „В живота на 
клуба това признание се 
получава един-единствен 
път. Има процедура, по 
която се кандидатства 
за финансиране на про-
екти, така че част от 
тези средства могат да 
бъдат инвестирани за 
реализирането на наши, 
айтоски проекти. По-
стигнахме отличието с 
общи усилия на членове-
те на клуба, по повод 
15-ата годишнина на 
Ротари – Айтос, каза още 
Иванов.

За по-гъвкава  администрация

Дистрикт 
гувер-

ньорът 
Маргарита 

Богданова 
връчва 

представи-
телния флаг 
Paul Harris на 
Иван Иванов

ФОТО: РОТАРИ – 
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Чисто нови спортни екипи за отбора е подаръкът на Общината за 
историческия успех на айтоския баскетбол 

На 18 юни кметът Васил 
Едрев покани на среща 
баскетболния отбор на 
девойките до 18 години на 
БК „Вихър“ – Айтос и тре-
ньорите Дечо Коешинов и 
Веселин Владев по повод 
революционната победа 
на тима – първото място 
в Първа дивизия.

Градоначалникът ги 
посрещна с благодарност 
и поздрави за шампионския 
успех. „Първото място е 
изключително спортно 
постижение не само за 
„Вихър“, но и за община 
Айтос. Благодаря Ви за 
победата, надявам се, да 
ви стимулира за още успе-
хи“, заяви кметът.

24 точки в победния мач 
отбелязала Елеана Ала-
джова – лидер на отбора, 
която подари на градона-
чалника фланелка от 
екипа на клуба с подписите 
на треньорите и състе-
зателките. Оказа се, че 
това далеч не е рекордът 
на Елеана. Постигнала го 
на училищен мач – 82 точ-
ки, следван от друг, клубен 
успех в Айтос – 41 точки. 
Бургазлийка е, в 10 клас на 
Математическата гимна-
зия в Бургас, но избрала да 
тренира и да се състезава 
с „Вихър“ – Айтос.

Стъпка по стъпка, от 
2017 г. насам баскетболът 
си връща старата слава 
на изключително успешен 

и популярен спорт в Айтос, 
с много успехи на местно, 
областно и национално 
ниво. Победата на моми-
четата е поредното до-
казателство, че с профе-
с и о н а л и с т и  к а т о 
Коешинов и Владев, Айтос 
има потенциал, минало, 
настояще и бъдеще в то-
зи спорт, категоричен 
беше кметът, който също 
е тренирал баскетбол.

Треньорът Веселин 
Владев получи златен 
медал от девойките за 
изключителната подкре-
па в подготовката и изя-
вите на отбора. Предвид 
факта, че голяма част от 
момичетата ще играят 
за последно в групата до 
19 години, Владев им даде 
ценни съвети, пожела им 
да направят максимални 
усилия, да бъдат по-сери-
озни и „да отиграят още 
веднъж нещата – като за 
последно“.

Баскетболистките 
благодариха на кмета с 
първата си шампионската 
купа и един от златните 
медали, които получиха за 
блестящото си предста-
вяне в Дивизията.

Треньорът Дечо Коеш-
инов призна, че в най-но-
вата история на баскет-
бола, Айтос никога не е 
постигал шампионска 
титла при девойките. 
„Първото място в Първа 

дивизия е историческа 
победа за момчетата. Тук 
сме със златната купа, за 
да благодарим на Община 
Айтос и лично на кмета 
Васил Едрев за грижите за 
спорта и за баскетбола“, 
заяви още националната 
легенда Коешинов.

Част от момичетата 
са в отбора още от въз-
становяването на БК 
„Вихър“. Тогава Клубът 
даде ново начало на баскет-
болната игра в Айтос, 
любима за поколения ай-
тозлии. Момичетата са 
играли в спортна зала 
„Аетос“ преди обновява-
нето й и след това, дали 
са много време, труд и 
постоянство, за да стиг-
нат до тази историческа 
победа. Треньорът Веселин 
Владев припомни един от 
първите мачове на моми-
четата, тогава петоклас-
нички. В Асеновград, тимът 
на момичетата загубил 
мач със 104:4 и надали някое 
от тях си е представяло, 
че през 2025 г. ще получи 
от БФ БАСКЕТБОЛ, І Ди-
визия, медал за ПЪРВО 
МЯСТО на финалния мач.

Кметът подчерта за-
слугите за възстановява-
нето на клуба на треньо-
рите Коешинов и Владев, 
свързали десетилетия от 
живота си с баскетбола. 
Пожела на момичетата да 
продължат да бъдат 
свързани с играта, а защо 
не – и с националния отбор. 
„Имахме мъже, време е да 
имаме и жени в национал-
ния тим“, каза още градо-
началникът. А наградата 
на Община Айтос за пър-
вото място в дивизията 
и златните медали ще са 
чисто нови спортни екипи 
за отбора. Девойките сами 
ще решат каква да е нова-
та им спортна визия, 
стана ясно още на среща-
та при градоначалника.

С благо-
дарност 

към 
кмета за 
грижата                                         
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Най-младите туристи на Айтос с 
националния приз „Кристален еделвайс“

Тодор Иванов ще поведе 
членовете на дружеството и 
туристи от цялата страна 
на нощен поход до нос Емине. 
Събор в Мальовица, изкачване 
на Черни връх и Трети турис-
тически събор в Айтос готвят 
още туристите

Отбор от осем айтоски 
момичета и момчета, с ръко-
водител Иван Костов пред-
ставиха успешно ТД „Чудни 
скали“ – Айтос и община Айтос 
на XXI Национален приз „Крис-
тален еделвайс”, организиран 
от БЪЛГАРСКИ ТУРИСТИЧЕ-
СКИ СЪЮЗ на язовир „Коприн-
ка“, на 20 - 22 юни 2025 г.

Пред НП секретарят на ТД 
„Чудни скали“ – Айтос Бистра 
Костова разказа каква е целта 
на националната инициатива. 
Националният преглед е за 
развиване на туристическите 
сръчности за учениците и 
през 2025 г. се организира по 
повод 130 години туристиче-
ско движение в България. 
Прегледът се провежда с 
идеята да съдейства за съз-
даване на навици за системно 
практикуване на видовете 
туризъм и спортно-турис-
тическите дисциплини. Про-
явата е и проверка на физи-
ческите, техническите и 
морално-волевите качества 
на участниците – най-млади-
те туристи от цялата стра-
на. 

С устройване на бивак в 
района на яз. ”Копринка” - гр. 
Казанлък, пояснение на основ-
ни правила и уточняване на 
местата на провеждането на 
всяка дисциплина, започнало 
събитието. „Състезателни-
те дисциплини бяха осем, осем 
бяха и нашите момчета и 
момичета на възраст от 5 до 
7 клас, които премериха сили 
и умения с връстници от 
цялата страна“, разказа ни 
още Костова 

В две от осемте дисципли-
ни айтозлии заслужиха злат-
ни отличия. Още в първото 
състезание за „Майсторско 
управление на велосипед“, 

нашето момиче Айля Байрям 
Алиева е над всички, и безапе-
лационно печели Националния 
приз “Кристален еделвайс”. 
И във втората състезателна 
дисциплина „Стрелба с лък“, 
най-точен мерник показал 
представител на айтоския 
отбор. Невена Хаджизлатева 
повежда в класирането и пе-
чели за Айтос още един златен 
медал. Успешно е участието 
на младия ни отбор и в оста-
налите дисциплини – теглене 
на въже, народна топка, по-
строяване на палатка, в иг-
рата ,,Познавам ли моята 
България“ и разбира се, в 
ученическа самодейност, в 
която се включват всички с 
песни, стихотворения и др. 
Отборно е и състезанието за 
„Изграждане на палатъчен 
лагер”, в което айтозлии се 
нареждат до най-добрите 
отбори, от общо участващи-
те 22.

Костова ни съобщи и за още 
една, поредна, и особено въл-
нуваща, национална проява, 
за която членовете на Турис-
тическо дружество „Чудни 
скали“ – Айтос вече се готвят 
– НОЩЕН ПОХОД ДО НОС 
ЕМИНЕ. Идеята е за втора 
поредна година туристи от 
цялата страна да посрещнат 
юлския изгрев на брега на 
морето. 

Тодор Иванов ще бъде во-
дачът на нощния поход, кой-

то тръгва от Поморийски 
проход до нос Емине в нощта 
на 28 срещу 29 юни. Участни-
ците трябва да са с челници 
и в добро настроение, време-
траенето на похода ще е 4-5 
часа. Целта – нос Емине, тряб-
ва да бъде достигната до 5.30 
часа сутринта, са указанията 
на водача Иванов.

Айтоските туристи ще 
бъдат част и от най-голямо-
то национално събитие – На-
ционалния туристически 
събор на Мальовица, на Меча 
поляна, от 11.07 – 13.07.2025 г. 
Тази година фестивалът е 
още по-специален – той е част 
от честванията на 130 годи-
ни организирано туристиче-
ско движение в България! На 
кръглата годишнина е посве-
тено и изкачването на Черни 
връх на 31 август – „По стъп-
ките на Алеко“, с което по 
специален начин ще бъде 
отбелязан тази година и Денят 
на туриста. 

За 4 октомври 2025 г. пък 
дружеството планира орга-
низацията на вече традицион-
ния Трети туристически 
събор ,,Златна есен в Източен 
Балкан". Освен опознаване на 
дружествата от региона, 
целта на събитието е да се 
популяризират туристиче-
ските пътеки и забележител-
ностите в района на Айтос.

Младият отбор на айтоските туристи с блестящо пред-
ставяне на прегледа на язовир „Копринка“

ФОТО: ТД „ЧУДНИ СКАЛИ“ – АЙТОС
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Мълчаливите пазители на Айтос
Град на легенди, скали и памет. Място, където камъкът разказва истории

Проектът „Моят роден 
край в семейните спомени“ 
се осъществява съвместно 
между СУ „Христо Ботев“ 
гр. Айтос и Регионален 
исторически музей - Бургас. 
Той включва провеждане 
поредица от занятия с 
ученици и извършване на 
събирателска работа за 
селектиране на информация 
и снимки, свързани с исто-
рията на Община Айтос. 
Проектът се ръководи от 
Татяна Байкушева от 
страна на РИМ - Бургас и 
от Николай Димитров, от 
страна на СУ „Христо 
Ботев“. В него активно се 
включват учениците, кои-
то събират интересни 
данни за населени места в 
региона, разкази на местни 
жители за отдавна отми-
нали събития, стари леген-
ди, описания на традицион-
ни обичаи и записват 
информация, свързана с 
важни природни забележи-
телности, правят снимки 
на всичко, което им напра-
ви силно впечатление, ци-
фровизират стари доку-
менти и фотографии.  

Вестник „Черноморски 
фар“ е медиен партньор на 
инициативата и на него-
вите страници се публи-
куват най-интересните 
истории, събрани от деца-
та.

В днешния брой ще ви 
разкажем за някои от сим-
волите на град Айтос – 
фигурите „Орела“, „Козела“ 
и интересното скално об-
разование „Тримата братя“. 
Данни за тях е събрал 
ученикът Денис Епитропов.

ДЕНИС ЕПИТРОПОВ 
СУ „Христо Ботев“ гр. 

Айтос

Откъдето и да се при-
ближите към град Айтос, 
няма как да не ви направят 
впечатление – източно от 
града, по склоновете на 
Айтоска планина, величест-
вено се издигат „Тримата 
братя“ – природно скално 
образувание, напомнящо 
трима великани. До днес 
наблюдават орловия град и 
според местна легенда са 
вкаменените защитници 
на селището.

Разказът гласи, че трима 
братя-юнаци след тежки 
битки всяка вечер се при-
бирали да си починат в 
подножието на планината. 
За да се скрият от врагове-
те си, се превръщали в 
скали. След последния си 
разгром те останали там 
завинаги – застинали в ска-
ли, но винаги готови отно-
во да защитят града. И до 
днес, макар вкаменени, те 
символично продължават 
да пазят Айтос.

Айтос е град със символ 
на орел – носят се не една 
или две легенди. Една от тях 
разказва за митичния Орфей 
и неговия ученик Аетос, 
който основал селище и го 
нарекъл на свое име. Друга 
история предполага, че са-
мото име „Айтос“ означава 
„орлово гнездо“, което 
пасва идеално – заобиколен 
от възвишенията на Стара 
планина, градът е бил тру-
ден за превземане и дълго 
време удържал напора на 
византийското владичество.

Най-популярното преда-
ние разказва за юнак, напад-

нат от мечка по време на 
лов. Смелият мъж бил по-
вален и когато звярът се 
готвел да го убие, от небе-
то се спуснал орел и изкълв-
ал очите на животното. 
По-късно, докато юнакът 
бил в безсъзнание, неговата 
дружина пристигнала и 
убила орела, мислейки го за 
нападател. Когато героят 
се съвзел и научил какво се е 
случило, бил съкрушен. В 
знак на признателност той 
поръчал целият град да бъде 
устроен така, че да напо-
добява орел, а на едно от 
възвишенията да се издигне 
статуя на крилатия спаси-
тел.

Статуя на орел с разпе-
рени крила, и до днес стои 
на хълм над града, и бди над 
жителите му. Непосред-
ствено зад нея, на север, се 
намира древното тракийско 
светилище „Казаните“ – още 
едно място, обвито в ми-
тове.

Според една от легенди-
те, вдлъбнатините в ска-
лите – „казани“ – са оста-
вени от Крали Марко, 
когато той се сражавал в 
района. От тежките му 
стъпки по камъка останали 
огромни следи, дълбоки и 
широки като казани. Друга 
версия твърди, че именно 
на тези скали тримата 
братя си почивали, оста-
вяйки след себе си вечни 
отпечатъци. Според архе-
олозите обаче, мястото 
има тракийски произход, а 
в района са открити арте-
факти и ритуални предме-
ти. До днес може да се видят 
вдълбаните в камъка форми, 
издълбани преди хиляди 
години.

На няколкостотин метра 
под светилището се нами-
ра друга знакова фигура – 

статуята на Козела, разпо-
ложена на скалист ръб на 
Айтоска планина. Оттам 
той наблюдава живописния 
парк „Славеева река“, едно 
от любимите места за 
разходка и отдих на мест-
ните. Статуята е създаде-
на от талантливия скулп-
тор Кольо Арабаджиев през 
1971 година и оттогава не 
спира да радва жителите и 
гостите на града.

Всички тези се намират 
в непосредствена близост 
една до друга и са свързани 
чрез облагородени екопъте-
ки. Лесни за достигане и 
подходящи за всякакъв тип 
туристи, те предлагат не 
само разходка сред приро-
дата, но и пътуване назад 
във времето – в света на 
герои, митове и тракийски 
тайнства. Най-красивото 

време за посещение на тези 
места е пролетта или ес-
ента, когато пейзажите 
оживяват с пъстри цвето-
ве, а хоризонтът около 
Айтоска планина просто 
спира дъха.

Айтос не е просто точ-
ка на картата – той е град 
на легенди, скали и памет. 
Място, където камъкът 
разказва истории, орелът 
закриля отвисоко, а приро-
дата и миналото се препли-
тат в едно. Всеки, който 
тръгне по стъпките на 
тримата братя, ще открие 
не само красотата на бъл-
гарската природа, но и онзи 
жив дух на предците, който 
продължава да вдъхновява, 
закриля и напомня, че Айтос 
е повече от град – той е 
легенда, в която си струва 
да повярваш.

Козелът, разположен на скалист ръб и наблюдава живописния парк „Славеева река“
ФОТО: ДЕНИС ЕПИТРОЛОВ

Един от символит е-скалният орел, и до днес стои на хълм над града                         ФОТО: ДЕНИС ЕПИТРОЛОВ

Айтос от 
високо                                                                                                                                           

 ФОТО: ДЕНИС 
ЕПИТРОЛОВ



– тарши комисар Николаев, 
лятото тази година започва 
с необичайно високи темпе-
ратури. Какви мерки пред-
приема РДПБЗН-Бургас за 
справяне с повишения риск 
от горски и полски пожари?

– Ами, за съжаление, тази 
година високите температу-
ри дойдоха рязко и вследствие 
на дъждовете, които бяха 
преди това, има висока трев-
на растителност, която вече 
е суха и това е предпоставка 
за лесно възникване на пожар, 
предвид и повишените тем-
ператури в момента. Чисто 
организационно всяка година 
февруари и март подготвяме 
планове за защита на горите 
от пожари, заедно с Държав-
ните горски и ловни стопан-
ства. На следващо място об-
ластният управител свика 
съвет за намаляване риска от 
бедствия, на който бяха по-
канени всички държавни ин-
ституции и общини. 

– Какво обсъдихте на него?
– Мерките за пожарна без-

опасност през летния пожа-
роопасен сезон, проблемите и 
се набелязаха мерки, които 
можем да вземем навреме та-
зи година. Това, което напра-
вихме още от април, беше със 
заповед на областния управи-
тел Владимир Крумов, да се 
издаде регламент за забрана 
за почистването на пасищата 
през деня в периода от 12 на 
обяд до 19 часа, когато е най-
висок рискът и най-често 
възникват пожари в този 
интервал. На следващо място 
мерките, които ние предло-
жихме, е да се постараем да се 
опитаме около всички населе-
ни места да се направят зао-
равания или да се засеят 
ивици от култури, които не 
горят или трудно горят. Там 
където има възможност да 
бъде заоравано с плуг с широ-
чина на заораването на иви-
цата минимум 5 метра, така 
че ако възникне пожар в насе-
леното място, в двора вслед-
ствие на подготовка на зим-
нина, да не може пожарът да 
се разпространи около сухата 
трева и горския фонд, който 
е близо до населеното място, 

или ако възникне в сухата 
трева да не може да навлезе в 
населеното място. За съжа-
ление, трудно изпълнима е 
тази мярка, но считаме, че е 
подходяща и в колкото повече 
населени места се получи, 
така ще успеем да се подгот-
вим по-добре срещу бързо 
разпространение на пожар на 
по-голяма площ. 

– Има ли необходимост от 
повече техника с висока про-
ходимост?

– Тази година сме подгот-
вили повече пожарни автомо-
били за реагиране при горски 
и полски пожари. Имаме авто-
мобили Tatra, които са по-ста-
ри, но са още надеждни, под-
готвят се и поддържат за 
пожароопасния сезон през 
лятото. Те са с висока прохо-
димост, 6х6, носят голямо 
количество вода – 8000 литра. 
Тази година, за разлика от 
миналата година, когато бяхме 
с един такъв автомобил до-
пълнително за летния сезон, 
сега сме с три и мисля, че 
имаме по-голяма готовност 
за реакция при такива произ-
шествия. Също така в края 
на годината се закупиха от 
Главна дирекция „Пожарна 
безопасност и защита на на-
селението“ и от нас модули 
специално за гасене на горски 
пожари. В област Бургас има-
ме 3 нови модула – един в Бургас, 
един в Царево и един подготвен 
на ремарке на УТБ, високо 
проходима машина, която ще 
е на разположение да отиде на 
всяка служба на помощ. Под-
готвена е. Тези 3 модула са с 
различни вместимости и с 
възможност да достигат 
най-близо до пожара. Така че 
смятаме, че започваме летния 
сезон с повече техника за ре-
акция при горски и полски 
пожари. Във връзка с летния 
туристически сезон, тъй 

като освен горските и полски 
пожари, трябва да осигурим 
безопасността и през летния 
сезон, вече сме свидетели на 
първите произшествия, т.е. 
първите пожари, свързани с 
туризма – било в кухня, било в 
автомобили, в туристически-
те курорти, навеси, имаме 
пътно-транспортни произ-
шествия. С тази цел, за да 
увеличим състава на дежурство 
и екипите на дежурство, е 
подписано споразумение с 
община Несебър за команди-
роване на допълнително 
служители в Несебър в лет-
ните месеци – юли, август и 
септември, така че да имаме 
по-голям брой екипи на дежур-
ство там. Също така по-мал-
ко отпуски ще се ползват от 
служителите на Регионална-
та дирекция, така че да имаме 
повече хора на дежурство през 
тези 3 месеца.

– Кои са най-критичните 
пожароопасни региони в об-
ластта в момента? Има ли 
някъде пожари вече? 

– Статистиката показва, 
че през юли месец в последни-
те години възникват пожари 
в северната част на Бургас. 
Това е в района на Ветрен, 
Банево, Изворище и Черно 
море. В тази връзка през месец 
юли сме предвидили изнесен 
екип на дежурство там. Т.е. 
един от автомобилите на 
Бургас, вместо да дежури тук 
през деня и да чака получава-
нето на сигнал, ще бъде в 
центъра на село Изворище в 
периода от 12 часа до 18 часа. 
При сигнал ще може да реаги-
ра от там и по-бързо ще се 
движи, тъй като едно е да 
реагираме на сигнал от Бургас 
до Изворище в порядъка на 
20-30 минути, друго е автомо-
билът да бъде там. Така че ще 
стартираме тази кампания. 
Миналата година го правихме, 

мисля, че имаше резултат и 
ще го направим и тази година, 
като сме избрали този часови 
диапазон, тъй като пожари-
те възникват най-често в 
него. Също така сме подгот-
вили и по този начин да имаме 
изнесено дежурство и в общи-
на Сунгурларе, тъй като ра-
йонната служба в Карнобат 
осигурява дежурство в Сун-
гурларе, но това ще е вече в 
конкретни периоди, в зависи-
мост от възникване и броя на 
пожарите. Разбира се, няма 
как да изключим като точки 
в момента, предвид това, че 
тече силна жътвена кампания, 
една от горещите точки за 
възникване на пожари е общи-
на Камено, община Карнобат. 
Също така след това е общи-
на Средец, където за съжале-
ние практиката е показала, 
че през месеците август и 
септември възникват немал-
ко пожари, макар че там по-
често пожарите са на по-го-
ляма площ. Не е толкова 
много като бройка, но на 
значително голяма площ са. 
Миналата година бяхме сви-
детели на пожар от около 4000 
декара. 

– За техническата обезпе-
ченост казахте някои неща, 
но разполагате ли с доста-
тъчно техника и екипи по-
жарната, за да реагират при 
по-сериозни пожари?

– Както казах, ние разпола-
гаме с немалък брой единици 
техника, основно за трудно 
достъпни терени. В момента 
техниката е в изправност, 
отделни малки проблеми се 
решават. Обслужили сме я, 
подготвили сме я за сезона, 
така че няма районна служба 
и структура на пожарна без-
опасност и защита на населе-
нието в област Бургас, която 
да не може да реагира с висо-
копроходима техника. Другата 
седмица ще дислоцираме един 
автомобил от Бургас в Айтос, 
така че да може да е на разпо-
ложение на екипите при по-
жари в общините Айтос и 

Руен, тъй като считаме, че 
сме осигурили достатъчно в 
Бургас, сега ще осигурим един 
по-малък клас автомобил в 
Айтос, който да подпомогне 
произшествията на терито-
рията на Айтос и Руен. Така 
че направили сме необходима-
та организация, подготвили 
сме техниката. Естествено 
няма как да кажем, че на 100% 
всичко е направено, тъй като 
и сега в момента имаме авто-
мобили в сервизи, но един на 
фона на толкова техника, 
която имаме на дежурство, 
средно 65-80 на ден, мисля, че 
един в сервиз не е голям про-
цент. Също така сме осигури-
ли допълнителни духалки, 
пръскачки, автоматизирани 
с двигатели, които да ни по-
магат за гасенето на полски-
те пожари, и нови инструмен-
ти, тип тупалки, за да можем 
да се подготвим за сезона и да 
реагираме адекватно на всеки 
един сигнал. 

– Как работите с местни-
те власти и доброволните 
формирования в работата с 
летните пожари? 

– Доброволни формирования 
вече има в доста общини. За 
наша радост в община Царево 
то се е разраснало. Можем да 
кажем, че там включително 
имат нова екипировка и до-
пълнителни хора. Разполагаме 
с добро съдействие с ръковод-
ството на общината в лицето 
на кмета Марин Киров работим 
в посока и те да осъществят 
от следващия сезон дежурства 
самостоятелно на отделно 
място. В община Средец се 
набраха доброволци допълни-
телно, в Поморие се работи 
за обезпечаване на добровол-
ното формирование. В момен-
та нови доброволци има в 
община Карнобат и минават 
обучение и подготовка. Учения 
и тренировки направихме през 
април и май. Буквално минала-
та седмица направихме учения 
със службите на Бургас, Созо-
пол и Приморско, и в тях се 
включиха и доброволци от 

доброволното формирование 
в община Созопол. Така че 
мисля, че имаме добра коорди-
нация и стиковка за участие 
при инциденти заедно и мисля, 
че са от помощ. Направихме и 
две обучения на спонтанни 
доброволци. Това са хора, кои-
то не са регистрирани и обу-
чени за доброволци, но имат 
желание да се включат. Рабо-
тим в тази посока. Тези две 
обучения бяха ефективни. 
Мисля, че са полезни както за 
нас, така и за хората, които 
имат желание и са готови при 
всеки пожар да се притекат 
на помощ. Имаме ново форми-
рано доброволно формирование, 
което не е към община, а е 
самостоятелно на терито-
рията на Бургас. То също 
премина обучение. Имаме ко-
ординация с тях, възможност 
за обслужване на произшест-
вия заедно. Смятаме, че сме 
доста по-подготвени и самата 
област е подготвена с тези 
доброволци, които в момента 
има. Силно се надявам да не се 
налага да ги ползваме, но на-
чалото на сезона показва, че 
трябва да имаме готовност 
за реакция всеки ден. Един от 
проектите, по който работим 
с община Камено, нашите 
партньори от Турция имат 
ангажимент да подготвят 
мобилно приложение за реги-
стриране на доброволци, т.е. 
да се регистрират тези, кои-
то искат да се включат в 
дадено събитие. Това прило-
жение предвиждаме да бъде и 
на български език и ще се оп-
итаме да го приложим и в 
България като допълнителна 
помощ за доброволците. 

– Човешкият фактор ос-
тава основната причина за 
възникване на пожарите. 
Какви кампании и информа-
ционни инициативи провеж-
дате, за да повишите общест-
вената отговорност? 

– Ами, информационните 
кампании са много важни. За 
нас важен партньор в тази 
дейност сте вие, медиите, 
тъй като чрез вас можем да 
стигнем до повече хора. На 
следващо място, освен срещи-
те, които проведохме, сме 
подготвили и изпратили 
писма до всички институции, 
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Най-честа-
та причина 
за полски и 
горски огнени 
бедствия ос-
тава хвърле-
ната цигара

„
Ще имаме екип в Изворище за 
Старши комисар Николай Николаев:

ГЕОРГИ РУСИНОВ

ИНТЕРВЮ

С

Безконтролно паркиране вечер блокира спасителите в Бургас
ГЕОРГИ РУСИНОВ

Неправилното паркиране 
в Бургас не е сезонен проблем, 
а хронично явление, което 
затруднява работата на 
екипите на пожарната и 
поставя човешки животи в 
риск. Това предупреди в 
интервю за „Черноморски 
фар“ директорът на Реги-
оналната дирекция „Пожар-
на безопасност и защита на 
населението“ – Бургас, 
старши комисар Николай 
Николаев.

„Продължаваме да правим 
кампания – както при всяко 
обучение, така и при срещи 
с пенсионерски клубове и в 

учебни заведения. Опитваме 
се и чрез децата да стигнем 
до родителите“, заяви Ни-
колаев.

По думите му обаче, ефек-
тът е минимален. За разли-
ка от други морски общини, 
където проблемът с парки-
рането се засилва основно 
през лятото, в Бургас ситу-
ацията е притеснителна 
през цялата година.

„Хората паркират, без да 
се съобразяват. Един фра-
пиращ пример е улица „Сли-
вница“, по която ние като 
структура изобщо не можем 
да преминем, дори с най-
малкия си автомобил“, 
разкри комисар Николаев.

Допълнително напреже-
ние създава и вечерният час, 
след 18–19 часа, когато из-
тича времето за платено 
паркиране в зоните. 

„Тогава хората спират, 
както дойде. Остава място 
да мине един лек автомобил, 
но не и линейка, още по-мал-
ко пожарна“, подчерта още 
той.

Николаев посочи и един 
от често срещаните про-
блеми – еднопосочните 
улици, които гражданите 
масово възприемат като 
възможност да паркират 
от двете страни, без да 
мислят, че по този начин 
буквално затапват достъ-

па за тежка техника и спа-
сителни екипи.

„Липсва контрол – както 
от страна на „Синя“ и „Зе-
лена“ зона извън работното 
време, така и от страна на 
МВР. В резултат, при сигнал 
и нужда от бърза реакция, 
времето за достигане до 
адреса нараства опасно“, 
предупреди старши комисар 
Николаев.

От дирекцията на ПБЗН 
в Бургас отново призовават 
към разум и отговорно по-
ведение от страна на шо-
фьорите, защото понякога 
всяка изгубена минута може 
да означава изгубен човешки 
живот.



   Старши комисар Николай Николаев е роден през 1984 година 
 След завършване на Академия на МВР - специалност „Пожарна и аварийна безопасност”, 

започва работа в системата на МВР през 2008-а.
 Последователно е заемал различни длъжности, сред които инструктор в сектор “Дър-

жавен противопожарен контрол и превантивна дейност” към „Пожарна безопасност и спася-
ване”, инструктор в група „Пожарогасене   аварийно–спасителна дейност”, инструктор в 
група „Оперативен комуникационно – информационен център” и началник на Първа районна 
служба „Пожарна безопасност и защита на населението” – Бургас при Регионална дирекция 
„Пожарна безопасност и защита на населението” – Бургас 
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готовност при пожари

тъй като общините и област-
ното пътно управление тряб-
ва да почистят канавките 
край пътищата – на общин-
ските и държавните пътни 
участъци, тъй като много 
често предполагаемата при-
чина за пожара си остава най-
вероятно хвърлена цигара от 
пътя, която запалва канавка-
та и след това пожарът се 
разраства на по-голяма площ. 
Има писма към железопътна-
та инфраструктура с искане 
да се почистят жп линиите. 
Обръщаме се към хората да 
внимават къде спират авто-
мобилите, когато отиват на 
по-отдалечени плажове, защо-
то обикновено се случва при 
горещи двигатели на коли, 
паркирани на места с тревна 
растителност, тя да се под-
палва. Тези дни имахме случай, 
в който се запали пожар в суха 
трева близо до два автомоби-
ла, които не можеха да бъдат 
преместени навреме. Има 
щети и по двата автомобила 
– по брони или друго, но щети-
те, за съжаление, именно по 
този начин възникват. Също 
така сме изпратили писма до 
енергодружествата, за да 
може да се осигури почистване 
на мрежата и да се предотвра-
ти възникването и разпрос-
транението на пожар. Също 
така сме направили кампания 
с билбордове на територията 
на областта. На пътя за Варна, 
в района на Слънчев бряг, има 
поставен билборд. В Поморие 
на голяма видеостена, на всеки 
две минути се излъчва съоб-
щение тип реклама с призив 
да бъдем внимателни и да пазим 
гората от пожари. Има така-
ва и в Приморско, в Царево. В 
Бургас има поставени два 
билборда. Единият е на улица 
„Транспортна“, другият се 
намира преди „Трапезица“, в 
района на бензиностанция 
„Шел“. Също така има и на 10 
спирки, които се обслужват 
от бързата автобусна линия. 
Също така сме изпратили 
информация до всички медии 
и до всички кметове на общи-
ни, за да могат да публикуват 
на страниците си информация 
за опасността от възникване 
на пожари – първо по време на 
жътвената кампания, а после 
и през летния сезон.

– Жътвената кампания ли 
е най-важна в момента?

всеки един, влизайки в жът-
вената кампания, да бъдат 
готови и да са взели всички 
мерки за пожарна безопасност, 
да внимават, за да не възник-
не инцидент по време на 
жътвата.

– Какви санкции предвижда 
законът при установяване 
на нарушения?

– Санкциите са както за 
физически, така и за юриди-
чески лица. Минималната 
санкция за физическо лице 

започва от 200 до 2000 лева, а 
за първо нарушение на юриди-
чески лица – от 500 до 5000 
лева. За съжаление всяка го-
дина има нарушители и съот-
ветно санкции. При положение 
че някой е извършил две или 
три нарушения, санкцията е 
по-голяма. През тази седмица 
имаме една санкция на земе-
делски производител. За съ-
жаление сигурно няма да е 
единствената, но ще се пос-
тараем да има повече контрол. 

Желанието ни е първоначално 
да направим срещи с всеки 
земеделски производител, да 
му обърнем внимание върху 
мерките за пожарна безопас-
ност, а чак след това, когато 
започне кампанията, ако се 
установят нарушения, да се 
предприемат администра-
тивни мерки.

– Наблюдава ли се тенден-
ция към увеличаване на по-
жарите през последните 
години в резултат на клима-

тичните промени? 
– През летния сезон през 

последните години има тен-
денция към намаляване броя 
на пожарите, но те се случват 
в по-гъст период. За по-малък 
период от време избухват 
повече пожари. В същото 
време, вследствие на клима-
тичните промени, често 
попадаме в ситуации, които 
бих нарекъл бедствени – бурен 
вятър, градушки, силни ура-
гани или обилни дъждове за 
кратко време. Това, което 
можем да забележим е, че 
броят на пожарите не е как-
то преди години – много на 
брой, но малки. Случват се 
събития за кратък период, 
но с много големи щети и с 
по-голям обхват, което из-
исква повече техника. Послед-
ните години сме свидетели 
на различни бедствени ситу-
ации. През 2023 г., когато все 
още не бяха приключили го-
лемите пожари и бедствено-
то положение в община 
Средец не беше отменено, се 
случи наводнението в общи-
на Царево. Така че предизви-
кателствата са големи и ние 
не можем да си позволим да 
отклоняваме вниманието и 
готовността си за реагира-
не при всякакъв вид бедствия, 
които могат да ни сполетят. 
Стремим се с ученията, кои-
то провеждаме всяка година 
– минимум 3-4 на територия-
та на област Бургас, да сме 
подготвени за различни ви-
дове бедствия. За съжаление, 
това, което ни се случва през 
последните години, ни задъл-
жава да сме още по-подгот-
вени за следващото подобно 
бедствие.

Старши комисар 
Николай Николаев

ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Първа Районна пожарна служба се разширява

– Определено в момента 
акцентът е поставен върху 
жътвената кампания, тъй 
като от миналата седмица тя 
стартира в област Бургас. На 
територията на областта се 
обработват 946  480 декара 
житни масиви – пшеница и 
ечемик. В момента сериозно 
се следи за правилата за по-
жарна безопасност по време 
на жътвената кампания – да 
се заорава преди започването 
на жътвата, да се заорава 
около пътищата, да се разде-
лят нивите на блокове, така 
че ако възникне пожар, да 
може да се спаси част от жит-
ния масив. Да се заоре, когато 
той е близо до гора, да не се 
допусне разпространение на 
пожар в горския фонд, а тех-
никата да бъде оборудвана с 
пожарогасители и тупалки. 
При жътва на по-големи пло-
щи да се осигури водоснабдя-
ване чрез водоноски. Нашите 
екипи следят. Имаме екипи, 
които обикалят из областта. 
Имаме вече първи нарушите-
ли, за съжаление, но контролът 
ще бъде на ниво и постоянен, 
така че да обръщаме внимание 

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Първа районна служба по 
пожарна безопасност и за-
щита на населението (01 
РСПБЗН), разположена на 
ъгъла между улиците „Сли-
вница“ и „Гладстон“ в Бургас, 
ще бъде разширена, за да 
отговори на нуждите от 
гаражи за специализираните 
автомобили. Почти е гото-
ва поръчката за избор на 
изпълнител, съобщи дирек-
торът на Регионална дирек-
ция „Пожарна безопасност 
и защита на населението“ 
– Бургас, старши комисар 
Николай Николаев за „Чер-
номорски фар“.

„Трябва да осигурим гараж 
за автомобилите, които в 
момента са оставени във 
вътрешния двор или парки-
рат другаде, тъй като няма 
къде да ги приберем“, уточни 
той.

Междувременно РДПБЗН 

работи паралелно по редица 
други проекти в областта.

„Докато приключи въвеж-
дането на мерки за енергий-
на ефективност в Царево, 
където подобрихме услови-
ята, в момента въвеждаме 
същите мерки и за пожарна-
та в Средец. Надявам се до 
края на септември да при-
ключим“, посочи Николаев.

Той допълни, че в Камено 
се строи нова пожарна сгра-
да, а в Бургас се работи по 
нова административна база:

„В момента единствената 
сграда в Бургас за това е 
тази, в която сме. Пристигат 
много граждани, има посеще-
ния, а няма условия за парки-
ране, възпрепятстват из-
лизането на пожарните 
автомобили. Това пречи на 
оперативната дейност и на 
тренировъчния процес, как-
то и на административното 
обслужване. Затова работим 
по поръчката за нова сграда 
на улица „Булаир“. Съвсем 

скоро ще ви покажем визия-
та – буквално вече я имаме, 
но нека първо приключим 
процедурата, което очаква-
ме да стане до две седмици.“

Друг ключов проект е 
свързан с изграждането на 
втора пожарна служба до 
зала „Арена Бургас“.

„В момента се подготвя 
ПУП за отделяне на имот 
от 4,5 декара в района, пред-
назначен за нова пожарна 
служба. За съжаление, това, 
на което можем да се надя-
ваме тази година, е теренът 
да бъде обособен и да получим 
акт за собственост от ГД 
„Жандармерия“, за да стар-
тираме процедурата. Имаме 
готов проект за втора 
служба на пожарната. Ще 
възложим на проектантите 
да видим как той да се адап-
тира за новия имот“, обясни 
старши комисарят.

Планира се и нова база в 
най-големия бургаски комлекс:

„През 2026 г. ще подготвим 

технически проект за сгра-
да на кръстовището на новия 
път за „Меден рудник“ и 
„Капчето“, където вече 
имаме имот. По линия на 
интегрираните територи-
ални инвестиции ще се опи-
таме да осигурим финанси-
ране за нова сграда“.

На въпрос за темпото, с 
което се развиват проекти-
те, Николаев подчерта:

„Работим активно. За 
съжаление, за всяко едно 
нещо са нужни финансови 
средства. Търсим финанси-
ране по европейски програми, 
надяваме се и на бюджета на 
Министерството. Виждаме, 
че тази година средствата 
са ограничени, но това не 
означава, че спираме да ра-
ботим. Всички тези планове 
и дейности изискват време, 
преминават през процедури 
по Закона за обществените 
поръчки и, разбира се, изис-
кват малко търпение“.
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„Нефтохимик“ и „Черноморец“ се обединиха 
срещу действията на нов бургаски клуб
Безпрецедентно. И други клубове в областта обявяват бойкот срещу ФК „Бургас 
2024“Атанасов

Шабан Мустафа отново на върха в Европа
ПАНАЙОТ ГЕОРГИЕВ

Българският ас в планин-
ското бягане Шабан Мустафа 
за пореден път доказа класа-
та си, след като спечели 
златния медал в дългата 
дистанция на Европейското 
мастерс първенство по оф-
роуд бягане (EMORRC) в Ни-
колози, Италия. Надпревара-
та се проведе по южните 
склонове на вулкана Етна, 
където най-добрите атлети 
на възраст над 35 години де-
монстрираха впечатляваща 
издръжливост и дух.

Мустафа, който е много-
кратен европейски и световен 
шампион, за пореден път се 
изкачи на върха в своята 
възрастова категория. Само 
три дни след победата му, 
името му отново се свързва 
със златото – този път в 
тежката дисциплина на дъл-
гата дистанция (29 км с 1920 

м положителна денивелация).
Шампионатът бе органи-

зиран под егидата на European 
Masters Athletics (EMA) и пред-
ложи три атрактивни със-
тезания – класическо планин-
ско бягане с изкачване и 
спускане (9 км, 340 м D+), 

вертикален километър (3.6 
км, 1000 м D+) и дългата дис-
танция. Живописното градче 
Николози, разположено на 
остров Сицилия, беше домакин 
на събитието, което събра 
едни от най-изявените мастърс 
бегачи от цяла Европа.

С представянето си Шабан 
Мустафа не само затвърди 
доминацията си в планинско-
то бягане, но и отново вдъх-
нови с пример за спортна 
воля, постоянство и върхова 
форма – качества, които 
продължават да го отличават 
и отвъд професионалната 
възрастова граница.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Ръководството на ФК 
„Нефтохимик 1962“ излезе 
с официално обръщение 
към футболната общест-
веност, в което изразява 
загриженост относно 
последните събития в 
детско-юношеския футбол 
в Бургас и заявява ясна 
позиция срещу практики, 
които определя като „не-
морални и неетични“. 

„През последните седми-
ци във футбола в Бургас 
отново замириса на пребо-
ядисване“, посочват от 
клуба и допълват, че не 
одобряват сливането на 
клубове, промяната на иден-
тичност и прехвърлянето 
на цели възрастови групи 
заедно с треньорите им от 
едно дружество в друго.

„Ние самите сме били 
обект на такива действия 
и знаем колко тежки по-
следици могат да имат. За 
нас това е дори по-лошо 
от фалита“, подчертават 
от „Нефтохимик“.

Повод за позицията е 
създаването на ФК „Бургас 
2024“, който според ръко-

водството на „шейховете“ 
се е сдобил с пет възрас-
тови групи и техните 
треньори от школите на 
„Звездичка“ и „Звезденбург“. 

„Бургас се превръща в 
града, в който с лека ръка 
се приемат и случват замен-
ки, пребоядисване и мераци 
за закриване на футболни 
клубове“, казват още от 
ръководството на клуба.

От „Нефтохимик“ до-
бавят, че подкрепят ре-
шението на други клубове 
от региона, чиито детско-
юношески формации няма 

да играят срещу новия клуб 
през следващия сезон, 
като форма на протест. 

„Обявяваме се катего-
рично против подобен 
начин на изграждане на 
история и настояваме 
футболната идентичност 
да се пази и уважава“, за-
вършва позицията на ръ-
ководството на „шейхо-
вете“.

Малко след като ръко-
водството на ФК „Нефто-
химик 1962“ излезе с пози-
цията си, това направиха 
и от ФК „Черноморец 1919“. 

В свое обръщение до 
обществеността „акули-
те“ изразяват тревога от 
случващото се в детско-
юношеския футбол, при-
съединявайки се към по-
зициите на други клубове 
от региона, осъждайки 
агресивния подход на ФК 
„Бургас 2024“. 

„През последните седми-
ци във футбола в Бургас се 
появи един клуб, който се 
опитва да присвои активи 
и си присвоява връзки с 
„Реал Мадрид“. Въпросният 
клуб по безогледен начин 

краде футболисти и тре-
ньори, без да спазва дори и 
минимални етични правила.

Според тях става дума 
не просто за амбициозен 
проект, а за действия, 
които нарушават всякак-
ви морални и етични гра-
ници. Най-сериозни са 
обвиненията, свързани с 
директно отнемане на пет 
възрастови групи и тре-
ньори от ФК „Звездичка“ 
и „Звезденбург“, без спаз-
ване на процедурни и 
етични норми. От „Чер-
номорец“ посочват, че има 

и опити за влияние върху 
други клубове в региона.

„Тези посегателства и 
наглото поведение на част 
от ръководството дове-
доха до обединение на 
клубовете в цялата област. 
Ние сме солидарни с взе-
тото решение на клубо-
вете от Бургаско, отбори 
от ДЮШ да не участват 
в мачове срещу този клуб 
в първенства и турнири 
от следващия сезон“, за-
вършват обръщението си 
от ръководството на 
„акулите“. 

От ръководствата на „шейховете“ и „акулите“ обявиха, че няма да играят срещу детско-юношеските състави на ФК „Бургас 2024“ през новия сезон заради неко-
ректните, според тях, практики, с които новият клуб действа                                                                                                                                ФОТО: ФК „НЕФТОХИМИК 1962“/ФК „ЧЕРНОМОРЕЦ 1919“, АРХИВ

 Българският ветеран отвя конкуренцията в подножието на 
Етна                                                                                                          ФОТО: SKI.BG

Шабан Мустафа с поредния 
златен медал 
ФОТО: SKI.BG

България разгроми Япония 
с 3:0 в „Арена Бургас“
ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Българският нацио-
нален отбор по волейбол 
за мъже поднесе сериозен 
удар на миналогодишния 
финалист в Лигата на 
нациите Япония, побеж-
давайки го с категорич-
ното 3:0 (27:25, 25:23, 
25:19) в среща от група 
4 на тазгодишното 
издание. Мачът се игра 
пред повече от 6000 
души в зала „Арена Бур-
гас“ и отбеляза отличен 
старт за втория със-
тезателен уикенд на 
надпреварата.

Селекционерът Ло-
ренцо Бленджини започ-
на с титулярен състав: 
Симеон Николов, Венислав 
Антов, Александър Ни-
колов, Аспарух Аспарухов, 
Алекс Грозданов, Илия 
Петков и либерото 
Мартин Божилов. Като 
резерви в хода на среща-
та се включиха Стоил 
Палев, Мартин Атанасов 
и либерото Руси Желев. 

Българският отбор 
водеше с 5:1 в първия 
гейм, но „самураите“ 
изравниха за 10:10 и по-
късно взеха преднина 
при 24:21. „Трикольори-
те“ направиха три по-

следователни точки и 
изравниха, показвайки 
по-силни нерви. Това се 
оказа решително за 
крайния успех за Бълга-
рия с драматичното 
27:25.

Във втората част 
играта отново вървеше 
равностойно, но бълга-
рите отново изградиха 
аванс от 22:18, който 
нямаше как да бъде на-
ваксан и резултатът 
стана 2:0 след 25:23.

В третия гейм пре-
възходството за Бъл-
гария беше най-отчет-
ливо. Преднината за 
„трикольорите“ нарас-

на на 11:5, след което се 
стигна и до 18:12. Фи-
налното 3:0 дойде при 
25:19 след близо час и 
половина игра.

С актив от 8 точки 
(3 победи, 2 загуби), Бъл-
гария вече заема шесто 
място във временното 
класиране.

Вторият мач на Бъл-
гария е на 27 юни (петък) 
срещу тима на Словения. 
В събота, 28 юни „лъво-
вете“ излизат срещу 
тима на Турция, а на 29 
юни, неделя, срещу Ук-
райна.

Българският национален отбор по волейбол срази коравия 
тим на Япония                                                        ФОТО: МАГДАЛЕНА ДИНЕВА



ОБЩИНА СРЕДЕЦ

8300 Средец, обл. Бургас пл.България 8 ,
кмет: 05551/6990: централа: 05551/6996 e-mail: info@

sredets.bg ; web: http://sredets.bg
 Община Средец на основание чл.90, ал.1 и чл.91 от Кодекса 

на труда, чл. 30 от Наредба № 2 за създаване и функциониране 
на общински предприятия на територията на община Средец  и 
във връзка с чл. 8 от Правилника за дейността, структурата, 
числения състав и управление на предоставеното общинско 
имущество на Общинско предприятие „Озеленяване, благоустройство 
и чистота“ град Средец и Заповед № 659/ 20.06.2025 год. на 
кмета на Община Средец 

ОБЯВЯВА
процедура за провеждане на конкурс за избор на Директор на 

Общинско предприятие „Озеленяване, благоустройство и чистота“ 
град Средец – 1 работно място

I.  Минимални и специфични изисквания за заемане на 
длъжността:

1. Да не са осъждани за умишлено престъпление от общ характер;
2. Да не са лишени от правото да заемат определена държавна 

или обществена дейност и/или лишени от правото да упражняват 
определена професия или дейност;

3. Да не са лишени с присъда или с административен акт от 
правото да заемат материално-отчетническа длъжност;

4. Да не са били управителни органи или неограничено отговорни 

съдружници в дружество, което е прекратено поради несъстоятелност- 
ако са останали неудовлетворени кредитори.

5. Да имат завършено висше образование, в една от следните 
области: Икономически науки, Стопански науки и администрация, 
Технически науки.

6. Да притежават професионален опит - минимум 5 години.
7. Да притежават управленски опит, минимум 3 години.

  II. Начин на провеждане на конкурса
Конкурсът за заемане на длъжността Директор на общинско 

предприятие „Озеленяване, благоустройство и чистота”  – Средец, 
да се проведе в три етапа:
·	Първи етап - Допускане по документи; 
·	Втори етап - Защита на концепция за развитието на общинско 

предприятие „Озеленяване, благоустройство и чистота” за три 
годишен период. Разработената концепция да бъде до 10 печатни 
страници А4, поставена в запечатан плик, надписан с трите имена 
на кандидата, подпис и позицията, за която се кандидатства;
·	Трети етап – Интервю. 

III. Необходими  документи за кандидатстване
1.Заявление – свободен текст;
2. Професионална автобиография;
3. Копие от документ за завършено образование;
4. Копия от документи, удостоверяващи трудов стаж, професионален 

и управленски опит;
5. Декларация, че кандидатът не е осъждан за умишлено 

престъпление от общ характер;
6. Декларация, че кандидатът не е лишен с присъда или с 

административен акт от правото да заема материално-отчетническа 
длъжност;

7. Декларация, че кандидатът не е бил в управителни органи 
или неограничено отговорен съдружник в дружество, което е 
прекратено поради несъстоятелност, ако са останали неудовлетворени 
кредитори;

8. Декларация, че кандидатът не е управител или член на 
изпълнителен и контролен орган на друго публично предприятие;

9. Концепция за развитие на общинско предприятие „Озеленяване, 
благоустройство и чистота” за следващите 3 години.

IV. Кратко описание на длъжността:
·	 Ръководи дейността на общинското предприятие 

„Озеленяване, благоустройство и чистота” гр. Средец, в рамките на 
предоставените в Правилника правомощия;
·	 Контролира и носи отговорност за опазване на 

финансово-счетоводната дисциплина, използването на материалните 
и парични активи, законосъобразното и целесъобразното разходване 
на средствата на предприятието и стопанисването на предоставеното 
на предприятието имущество;
·	 Осъществява ежедневен контрол върху спазването на 

Правилника за дейността на Общинското предприятие, действащите 
нормативни актове, решенията на Общински съвет Средец и актовете 
на Кмета на Общината;
·	 Подписва  документи от кореспонденцията на общинското 

предприятие.
V. Място и срок за подаване на документите: 
Документите за участие да се подават лично или чрез упълномощен 

представител на адрес: Общинска администрация  гр. Средец, обл. 
Бургас, пл.„България “ № 8, партерен етаж, деловодство, всеки 
работен ден от 8:00 до 16.30 часа

С входящ номер, дата и час да се регистрират само документи 
подадени в посоченият срок от публикуване на обявлението за 
конкурса. Документи подадени след изтичане на срока, не се 
регистрират.

Краен срок за подаване на документите: едномесечен срок 
от датата на публикуване на обявлението за конкурса;

Разработената концепция се подава след обявяване на  списъците 
с допуснатите и недопуснатите кандидати, в сградата на Общинска 
администрация гр. Средец, пл.„България” № 8, деловодство – 
партерен етаж;

На общодостъпно място да се публикуват списъците с допуснатите 
и недопуснатите кандидати или други съобщения във връзка с 
конкурса:

1.Информационното табло в Общинска администрация – Средец, 
партерен етаж

2.Интернет страницата на Община Средец – www.sredets.bg
Обявлението за конкурса да се публикува  във вестник 

„Черноморски фар” и интернет страницата на Община Средец. 

инж. ИВАН КИЧЕВ
кмет на община Средец

15СПОРТ I  27 ЮНИ – 3 ЮЛИ 2025

СЪОБЩЕНИЕ

В изпълнение на разпоредбите на чл.15, ал.1 от НУРИЕОПП, 
Наталия Андонова Богданова, уведомява всички заинтересовани 
физически и юридически лица, за издадено Решение №БС-82-ЕО-
17.06.2025г. на РИОСВ-гр.Бургас, за преценяване на необходи-
мистта от извършване на екологична оценка за обект ”Проект на 

ПУП ПРЗ за ПИ 243 и 479 и проект на ПУП ПЗ за ПИ 244 по ПНИ на 
местност Лозята, землище с.Писменово община Приморско“. 

Решението е на разположение на заинтересованите страни 
всеки работен ден от 9.00 ч. - 12.00 ч. и от 13.30 ч. - 16.00 ч., в 
период от 14 /четиринадесет/ дни от датата на обявяване на след-
ния адрес: гр.Приморско, ул.“Трети март“ №55, тел.-0879292080 
– Диляна Йовкова.

З  А  П  О  В  Е  Д  

№ РД-09-476/23.06.2025 год.
гр. Камено

На основание чл. 35, ал. 1 от Закона за общинската собственост, 
чл. 72, т.1, чл. 76 и във връзка с чл. 70, ал.4 от НРПУРОИ и Решение 
на Общински съвет – Камено по т. 22 от Протокол № 19/29.05.2025г.

З А П О В Я Д В А М :

I. Да се проведе публичен търг с явно наддаване за продажба 
на недвижим имот – частна общинска собственост, по КККР на с. 
Черни връх, общ. Камено, обл. Бургас, при начална тръжна цена и 
стъпка за наддаване както следва: 

- ПИ с идентификатор 80916.50.54 (осем, нула, девет, едно, 
шест, точка, пет, нула, точка, пет, четири), в местността „Свети 
Георги, по КККР на с. Черни връх, общ. Камено, обл. Бургас, 
целият с площ 9999 (девет хиляди деветстотин деветдесет и 
девет) кв.м. Трайно предназначение на територията: Земеделска. 
Начин на трайно ползване: Неизползвана нива (угар, орница). 

Начална тръжна цена – 72 100.00 (седемдесет и две хиляди и 
сто) лева, без включен ДДС, съгласно експертна оценка.

Стъпка за наддаване 10 % от началната тръжна цена – 7 210.00 
(седем хиляди двеста и десет) лева. Предложенията за наддаване 
в търга, не могат да бъдат по-малки от 10 % от първоначалната 
тръжна цена.

Депозит за участие в търга е в размер на – 7 210.00 (седем 
хиляди двеста и десет) лева.

 
II. Търгът за продажбата на ПИ с идентификатор 80916.50.54, 

по КККР на с. Черни връх, общ. Камено, обл. Бургас, целият с 
площ 9999 кв.м., ще се проведе в гр. Камено, в сградата на 
общинска администрация Камено на 15.07.2025г. от 10:45 часа.   

III. Условия за участие: в търга могат да участват физически 
лица, еднолични търговци и юридически лица, регистрирани по 
Търговския закон.

IV. Място и срок за получаване на тръжна документация за 
участие в търга: Тръжната документация за участие в търга се 
получава в сградата на Община Камено, гр. Камено, ул. “Освобождение” 
№ 101 в Центъра за услуги и информация на гражданите, всеки 
работен ден от 8:30 до 16:00 часа до 14.07.2025г.

Цената на комплекта тръжна документация е 12.00 лв. с 
включен ДДС, платими в брой на касата на Общината.

V. Условия за плащане на депозита: плащанията се извършват 
в български левове по банкова сметка на Община Камено – „ЮРОБАНК 
БЪЛГАРИЯ“ АД, IBAN: BG 40 BPBI 7937 33 KA225801, ВIC: BPBIBGSF, 
или на касата в ЦУИГ на Община Камено.  

VI. Информация за имота, обект на търга, е изложена в общината 
и на интернет страницата на Община Камено – www.kameno.bg 

VII. Оглед на имота може да се извършва всеки работен ден до 
14.07.2025г. от 09:00 до 16:00 часа, с представител на Общината, 
след представяне на платежен документ за закупена тръжна 
документация и предварителна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна документация: 
Заявление за участие – образец; 
Декларация, че участникът не е лишен от право да упражнява 

търговска дейност;
Декларация, че участникът не е обявен в несъстоятелност;  
Декларация, че участникът е запознат с регламента за участие 

в търга; 
Декларация за оглед на имота; 
Декларация – съгласие за ползване на лични данни; 
Регламент за участие; 
Проект на договор за покупко-продажба; 
Решение на общински съвет; 
Препис от настоящата заповед;
Акт за общинска собственост;
Скица на недвижимия имот;
IX. Кандидатите следва да представят Заявление по образец, 

върху което се посочват имената на физическото лице, ЕГН, съответно 
наименованието на търговеца, Единния идентификационен код 
(ЕИК), както и обекта, за който кандидатства. Документите се подават 
до 16:00 часа на 14.07.2025г. в Община Камено, като към Заявлението 
се прилагат и следните задължителни документи за участие: 

- Документ за заплатен депозит за участие; 
- Документ за закупена тръжна документация; 
- Когато участникът е юридическо лице се представя документ 

за регистрация или посочване на ЕИК по чл. 23 ЗТР. Допустимо е 
представяне на извадка от електронната страница на Търговския 
регистър на Агенция по вписванията. Когато участникът е ЮЛ, 
регистрирано по специален закон (напр. Закона за юридическите 
лица с нестопанска цел, Закона за кооперациите), представя 
удостоверение за актуално правно състояние от съответния окръжен 
съд по регистрация. 

- Декларация – 5 броя по образец; 
- Пълномощно с нотариална заверка на подписа, когато се 

участва чрез пълномощник. Копие от личната карта на пълномощника. 
X. При неявяване на кандидати, следващ търг ще се проведе 

на 22.07.2025г. от 10:45 часа. Закупуване на документи, внасяне 
на депозит и подаване на заявления за участие в повторния търг, 
се извършва до 16:00 часа на 21.07.2025г., по реда указан в 
настоящата Заповед.

 Настоящата Заповед да се публикува в местен ежедневник, на 
страницата на Общината в интернет и да се обяви на видно място 
в общинската администрация в 3-дневен срок от нейното издаване.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ 
Кмет на Община Камено

Заповедта е обявена на таблото за обяви на 24.06.2025 год.

Обява
Обществено обсъждане на проект за частично изменение 

на 
Общ устройствен план на Община Средец

На основание чл.127, ал.1 от ЗУТ, уведомяваме всички 
заинтересовани физически и юридически лица за провеждане на 
процедура за обсъждане на Проект за изменение на Общ устройствен 
план на Община Средец. 

С решение № 809/31.05.2023г.. Общински съвет – Средец е 

допуснато изменение на Общ устройствен план на Община Средец 
за следния имот: ПИ 24712.45.204, находящ се в с.Дюлево, община 
Средец. 

Възложител на проекта е „Агролийз“ ООД.  
Общественото обсъждане ще се проведе на 30.07.2025г. от 

17:00ч. в сградата на читалището на с.Дюлево, Община Средец.
Проектът за изменението и графичните материали към него са 

на разположение на заинтересованите лица всеки работен ден от 
09:00ч. до 17:00ч. в сградата на кметството в с. Дюлево.

З  А  П  О  В  Е  Д  

№ РД-09-477/23.06.2025 год.
гр. Камено

На основание чл. 35, ал. 1 от Закона за общинската собственост, 
чл. 72, т.1, чл. 76 и във връзка с чл. 70, ал.4 от НРПУРОИ и Решение 
на Общински съвет – Камено по т. 23 от Протокол № 19/29.05.2025г.

З А П О В Я Д В А М :

I. Да се проведе публичен търг с явно наддаване за продажба 
на недвижим имот – частна общинска собственост, по КККР на гр. 
Камено, общ. Камено, обл. Бургас, при начална тръжна цена и 
стъпка за наддаване както следва: 

- ПИ с идентификатор 35883.57.28 (три, пет, осем, осем, 
три, точка, пет, седем, точка, две, осем), с площ 5 325 (пет 
хиляди триста двадесет и пет) кв.м., в местността „Кавак дере“, 
по КККР на гр. Камено, общ. Камено, обл. Бургас. Трайно 
предназначение на територията: Земеделска. Начин на трайно 
ползване: Друг вид поземлен имот без определено стопанско 
предназначение. 

Начална тръжна цена – 52 300.00 (петдесет и две хиляди и 
триста) лева, без включен ДДС, съгласно експертна оценка.

Стъпка за наддаване 10 % от началната тръжна цена – 5 230.00 
(пет хиляди двеста и тридесет) лева. Предложенията за наддаване 
в търга, не могат да бъдат по-малки от 10 % от първоначалната 
тръжна цена.

Депозит за участие в търга е в размер на – 5 230.00 (пет хиляди 
двеста и тридесет) лева.

 
II. Търгът за продажбата на ПИ с идентификатор 35883.57.28, 

по КККР на гр. Камено, общ. Камено, обл. Бургас, целият с площ 
5325 кв.м., ще се проведе в гр. Камено, в сградата на общинска 
администрация Камено на 15.07.2025г. от 10:30 часа.   

III. Условия за участие: в търга могат да участват физически 
лица, еднолични търговци и юридически лица, регистрирани по 
Търговския закон.

IV. Място и срок за получаване на тръжна документация за 
участие в търга: Тръжната документация за участие в търга се 
получава в сградата на Община Камено, гр. Камено, ул. “Освобождение” 
№ 101 в Центъра за услуги и информация на гражданите, всеки 
работен ден от 8:30 до 16:00 часа до 14.07.2025г.

Цената на комплекта тръжна документация е 12.00 лв. с 
включен ДДС, платими в брой на касата на Общината.

V. Условия за плащане на депозита: плащанията се извършват 
в български левове по банкова сметка на Община Камено – „ЮРОБАНК 
БЪЛГАРИЯ“ АД, IBAN: BG 40 BPBI 7937 33 KA225801, ВIC: BPBIBGSF, 
или на касата в ЦУИГ на Община Камено.  

VI. Информация за имота, обект на търга, е изложена в общината 

и на интернет страницата на Община Камено – www.kameno.bg 
VII. Оглед на имота може да се извършва всеки работен ден до 

14.07.2025г. от 09:00 до 16:00 часа, с представител на Общината, 
след представяне на платежен документ за закупена тръжна 
документация и предварителна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна документация: 
Заявление за участие – образец; 
Декларация, че участникът не е лишен от право да упражнява 

търговска дейност;
Декларация, че участникът не е обявен в несъстоятелност;  
Декларация, че участникът е запознат с регламента за участие 

в търга; 
Декларация за оглед на имота; 
Декларация – съгласие за ползване на лични данни; 
Регламент за участие; 
Проект на договор за покупко-продажба; 
Решение на общински съвет; 
Препис от настоящата заповед;
Акт за общинска собственост;
Скица на недвижимия имот;
IX. Кандидатите следва да представят Заявление по образец, 

върху което се посочват имената на физическото лице, ЕГН, съответно 
наименованието на търговеца, Единния идентификационен код 
(ЕИК), както и обекта, за който кандидатства. Документите се подават 
до 16:00 часа на 14.07.2025г. в Община Камено, като към Заявлението 
се прилагат и следните задължителни документи за участие: 

- Документ за заплатен депозит за участие; 
- Документ за закупена тръжна документация; 
- Когато участникът е юридическо лице се представя документ 

за регистрация или посочване на ЕИК по чл. 23 ЗТР. Допустимо е 
представяне на извадка от електронната страница на Търговския 
регистър на Агенция по вписванията. Когато участникът е ЮЛ, 
регистрирано по специален закон (напр. Закона за юридическите 
лица с нестопанска цел, Закона за кооперациите), представя 
удостоверение за актуално правно състояние от съответния окръжен 
съд по регистрация. 

- Декларация – 5 броя по образец; 
- Пълномощно с нотариална заверка на подписа, когато се 

участва чрез пълномощник. Копие от личната карта на пълномощника. 
X. При неявяване на кандидати, следващ търг ще се проведе 

на 22.07.2025г. от 10:30 часа. Закупуване на документи, внасяне 
на депозит и подаване на заявления за участие в повторния търг, 
се извършва до 16:00 часа на 21.07.2025г., по реда указан в 
настоящата Заповед.

 Настоящата Заповед да се публикува в местен ежедневник, на 
страницата на Общината в интернет и да се обяви на видно място 
в общинската администрация в 3-дневен срок от нейното издаване.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ
Кмет на Община Камено

Заповедта е обявена на таблото за обяви на 24.06.2025 год.

Волейболният отбор на „Нефтохимик 2010“ 
подписа договор с „Лукойл България“
„ЧЕРНОМОРСКИ ФАР“

Волейболният отбор 
на „Нефтохимик 2010“ 
подписа спонсорски дого-
вор с нефтената компания 
„Лукойл България“.

Контрактът ще по-
дсигури бургаския клуб и 
ще му гарантира сигурност 
в новия сезон и европей-

ските мачове.
На събитието присъст-

ваха генералният дирек-
тор на „Лукойл България“  
Александър Величков, 
президентът на Българ-
ската федерация по во-
лейбол и кметът на 
Бургас Димитър Николов, 
който подчерта важност-
та на партньорството 

с компанията, благода-
рение на което през по-
следните 25 години са 
постигнати много успехи 
за Бургас.

Договорът гарантира сигур-
ност на отбора 
ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС
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Котки-туристи по касети 
на електроразпределението 
в Черноморец
Творчество. Тандемът Николай и Даниел отново развихри 
фантазията си 

МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Още едно чудесно про-
явление на Николай Дими-
тров и Даниел Дубаров от 
Supergteam. По-рано тази 
година те преобразиха 
спирката на разклона за 
Атия. Социалните мрежи 
се напълниха със снимки 
на тяхното произведение, 
като местните споделяха 
възхищението си от това, 
в което се е превърнала 
спирката – един прекрасен 
кът, където човек може 
да изчака превоза си, зао-
биколен от много цветове. 
Освен богата палитра от 
нюанси, спирката разказ-
ва и истории – чрез нари-
суваните риби, саксии с 
цветя, телефони, котки 
и много други.

Но дуото не спира да ни 
изненадва. Отново очаро-
вани граждани публикува-
ха снимки във Фейсбук, на 
които се вижда новото им 

съвместно произведение. 
Те са изрисували касети на 
електроразпределението 
в Черноморец. Изглежда, 
че Николай и Даниел са 
взели предвид факта, че 
все пак се намират в ку-
рортно селище и са реши-
ли да нарисуват един 
типичен сюжет за подоб-
но място – туристи, на-
миращи се на рецепцията 
на хотела, където ще 
прекарат почивката си. 
Само че туристите са 
малко по-нестандартни, 
защото вместо хора, са 
налице котки. А защо не? 
Кой не би се съгласил, че и 
котките имат нужда от 
релакс?

Инициативата отново 
е подкрепена от кмета на 
град Черноморец - Росен 
Деспов.

В момент на изработка
ФОТО: ФЕЙСБУК

Калоян Колев ще представи 
страната ни на Световната 
купа по паеля във Валенсия
ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Бургас се утвърди като 
кулинарна столица на 
България по време на 
националната квалифи-
кация за престижния 
World Paella Day Cup. На 
22 юни 2025 сцената на 
„Флора Експо Център“ 
се превърна в истинска 
арена на вкусове, аромати 
и страст към испанската 
кухня. След оспорвана 
надпревара с високо ниво 
на майсторство, Калоян 
Колев бе обявен за големия 
победител от междуна-
родното жури, включва-
що най-добрия майстор 
по паеля за 2024 Джо Па-
дила от Пуерто Рико, 
Хорхе Кастеланос от 
Мексико, Габриела Новак 
от Испания, Мигел Перез 
от Испания и Андре Токев 
от България.

Калоян Колев е препо-
давател в Института 
по кулинарни изкуства 
към Висшето училище по 
мениджмънт във Варна, 
има и собствен бизнес 
като кулинарен консул-
тант. За авторските си 
рецепти за паеля Калоян 
използва изцяло българ-
ски продукти – заек, 
токачка, петрохан, трю-
фели и други, произведе-
ни от семейството му 
продукти.

С този триумф Калоян 
ще има честта да пред-
ставлява България на 
световния финал на World 
Paella Day Cup във Вален-
сия – родината на паеля-
та – на 20 септември 2025. 
Под зоркия поглед на 

международно жури, той 
впечатли не само с вкус, 
но и с техника, вдъхнове-
ние и уважение към тра-
дицията на легендарното 
испанско ястие.

Въпреки че само един 
готвач ще носи българския 
флаг във Валенсия, съби-
тието в Бургас беше 
истински празник на 
таланта. Осем претен-
денти сготвиха по две 
паели в рамките на със-
тезанието. Николай 
Генчев заслужено спечели 
второто място, благо-
дарение на своята изклю-
чителна интерпретация 
и професионален подход. 
А Мануел Касадо, носител 
на третата награда, 
внесе духа на Испания с 
всяка хапка от своята 
автентична рецепта.

Състезанието по па-
еля беше повече от над-
превара – то беше фиеста 
на вкуса, майсторството 
и културното обединение. 
От първото разбърква-
не в тигана до финално-
то ¡Olé! на сцената, пуб-
ликата беше свидетел 
на магията на паелята 
– ястие, което събира 
хората заедно около 
огъня и традицията.

Организаторите, жу-
рито, участниците и 
ентусиазираната публи-
ка превърнаха този ден 
в незабравим празник на 
слънцето, морето и вку-
совете. Състезанието 
беше част от фестивала 
Sole, посветен на испан-
ската култура, музика, 
изкуство и кулинария, 
който се проведе от 20 
до 22 юни 2025 в Бургас.

Калоян Колев грабна първото място 
ФОТО: ФЕЙСБУК

Уникална котва от времето на 
Кримската война открита в Царево
ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

В близост до пристани-
щето в Царево, на дълбо-
чина от 9-10 метра, през 
зимните месеци  водолазът 
Емил Бачев се натъква на 
подводна находка – огромна 
метална котва, която 
привлича вниманието на 
подводничаря.

Като активен водолаз 
от началото на 80-те 
години на миналия век, той 

е виждал множество кот-
ви на морското дъно, но 
никога с такива размери.

По първоначални наблю-
дения говорим за двурога 
котва от тип, използван 
в периода от XVIII век до 
началото на XX век, с дър-
вен щок, който липсва – 
напълно разбираемо след 
толкова десетилетия под 
водата.

Подводни кадри показват 
дължина от 4.7 м, размах 
(разстоянието между 

рогата) 3 м. и диаметър 
на стъблото 30 см. Към 
котвата все още е захва-
ната верига, която също 
буди интерес – диаметър 
на звената ѝ от 20 см, в 
комбинация с размерите 
ѝ говори за изключително 
голям за времето си кораб 
– вероятно над 2000 бруто 
тона водоизместимост 
(възможно е и много пове-
че) и дължина около 60 
метра. 

Съдейки по времето на 

използване на този тип 
котви и размерите по-
горе може да се предполо-
жи, че е била от голям 
военен или търговски 
кораб. Прокрадват се и 
догадки – за времето на 
Османската морска актив-
ност в Черно море или на 
Кримската война.

Въпросите са много. 
Какъв е бил този кораб? 
Какво е правил в Черно 
море? И то на дълбочина 
от едва 9 метра в залива 
на Царево! Какво се е слу-
чило впоследствие с него?

Историята пази своите 
тайни и ние трябва да 
проявяваме нужното ува-
жение! Затова решението 
на ръководния екип на 
община Царево е котвата 
да остане под вода, близо 
до морския бряг като под-
водна атракция за люби-
телите на морето.

Котвата е в района на прис-
танището и ще остане под 
вода като морска атракция
ФОТО: ОБЩИНА ЦАРЕВО
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